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Během měsíce 
února se výstavní síň 
knihovny proměnila 
v království panenek. 
Dámy v romantických 
šatech s krásnými 
klobouky, miminka, 
jeptišku, Indiánky, 
černošky i staroušky 
s brýlemi uchovává 
ve své sbírce paní 
Milada Málková 
z Jestřebí.
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Možná jste v letošní zimě zažili podobnou situaci. Vánice 
byla tehdy opravdu veliká. I když se prováděly posypy 
a silnice se prohrnovaly, za chvilku to nebylo znát a auta 
končila v příkopu. Bez lopaty a štěrku projel jen málokdo. 

Foto: Karel Švéda Zamrzlý vodotrysk na nádvoří zámku

DŮLEŽITÁ TELEFONNÍ ČÍSLA PŘI PORUCHÁCH NA INŽENÝRSKÝCH SÍTÍCH

•  Plyn – poruchy – tel. 1239

•  Elektřina – poruchy – tel. 840 111 222

•  VTS – tel. 516 432 598, 733 527 835, 734 276 470
 Poruchy vodovod – tel. 732 281 785
 Poruchy kanalizace – tel. 737 527 626
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CO POTĚŠÍ – CO ZAMRZÍ... 
„To tedy byla v únoru zima … mrazí mne 

v zádech, jen si na to vzpomenu,“ komentovala 
mrazy minulého měsíce paní u pošty. „Mu-
sela jsem ze šatníku vytáhnout to nejteplejší 
oblečení, co mám…“ ještě dodala a zabočila 
do obchodu.

Zima letos nastoupila velmi netradičně. 
Teploty okolo nuly až do poloviny ledna zname-
naly menší starosti s úklidem silnic a chodníků 
ve městě a také menší výdaje za topení pro nás 
všechny. Pak nastoupily nezvykle silné mrazy. 
Prověřily tepelné izolace, jak naší zateplené 
základní školy, tak nově zrekonstruované so-
kolovny.

A nakonec přišla velká nadílka sněhu. Zde 
si na své přišla nová zametací technika – malý 
traktor se zametacím kartáčem a sypačem, díky 

SLOVO STAROSTY

kterému jsme měli zase více a lépe uklizených 
chodníků. 

Co však zamrzí, je občasná neochota řidičů 
zaparkovat své vozidlo rozumně. Tedy tak, aby 
mohla uklízecí technika projet bez problémů uli-
cemi a dobře ošetřit komunikace. Někdy musel 
projíždět traktor s radlicí nebo multikára hodně, 
ale opravdu hodně opatrně.

Naproti tomu moc potěší Vaše pomoc při 
zametání chodníků a úklidu sněhu. Jste nám 
velkou oporou, protože chodníků a vozovek má-
me mnoho a při souvislém sněžení je odmetání 
sněhu práce téměř nekonečná. Za Vaši pomoc 
Vám děkujeme.

A nyní se již můžeme těšit na jaro. Pěkný 
březen Vám přeje

Ing. Pavel Perout
starosta

Letošní zima byla svým po-
časím výjimečná. V lednu jsme 
přemýšleli, zda již není jaro 
a hned na to následovaly třes-
kuté mrazy. A ty nás opravdu 
potrápily. Zamrzlo kde co, nej-
závažnější však byly poruchy 
na vodovodním řadu. V neděli 
5. února jsme dostali zprávu, 
že uniká voda z vodovodního 
řadu na ulici 9. května v Jestřebí. 
Ve chvíli, kdy se zaměstnancům 
VTS, s. r. o. podařila tato porucha 
odstranit, přišla informace, že 
ve vodojemu není voda. Násle-
dovala odstávka vody pro celé 
město. Firma VTS, s. r. o. využila 
náhradního zdroje a začala zá-
sobovat město vodou dodávanou 
od VAS Boskovice. A promrzlé 
vodovodní potrubí začalo pras-
kat. Porucha byla hlášena v ulici 
Horní, V Úzkých, znovu na ulici 
9. května, Blanenská a stále jsme 
neznali místo největšího úniku vody. Ten dete-
koval až přivolaný pracovník VAS Blansko a to 
na ulici Komenského.

Zaměstnanci VTS, s. r. o. postupně pracovali 
na odstranění známých poruch na vodovodním 

VYSOKÉ MRAZY MINULÝCH DNŮ NÁS HODNĚ POTRÁPILY
řadu a úpravně vody, postup-
ně obnovovali dodávku pitné 
vody. Ve čtvrtek 9. února by-
la obnovena dodávka pitné 
vody do všech částí města 
bez omezení, kromě dvou 
nemovitostí na ul. 9 května. 
Poslední známou poruchu 
odstranili zaměstnanci VTS 
v pátek 10. února.

Děkujeme tímto všem 
občanům za trpělivost 
a solidaritu, kterou proje-
vili v době, než se podaři-
lo situaci v dodávce vody 
stabilizovat. Dík patří také 
zaměstnancům VTS, s. r. o. 
a pracovní čety, hasičům 
i všem, kteří se na odstra-
nění poruch podíleli.

A vodou to nekončilo. 
Mráz poškodil i stromy. V pá-
tek jsme obdrželi od všíma-
vého občana informaci, že 

stromy na hrázi začaly praskat. Lípa za kabinami 
Sokolů vykazovala novou oboustrannou praskli-
nu téměř po celé délce kmene a hrozilo, že se při 
poryvu větru na budovu kabin zřítí. O pár metrů 
dál visela ulomená část koruny dalšího stromu. 



� 3 SLOVO STAROSTY

Následoval tedy rychlý zásah fi rmy Zahrady 
Daněk, s. r. o. a nebezpečné stromy byly 
nejdříve odlehčeny a následně odstraněny.

Rádi bychom Vás požádali, uvidíte-li třeba 
na procházce jev, který není standardní, dejte 
nám to vědět. Nemůžeme být všude a tyto 

informace jsou pro nás 
důležité a cenné.

Romana Synakieviczová
místostarostka

PODĚKOVÁNÍ 
Část občanů na ul. Komenského děkuje tou-

to cestou Ing. Kalendovi a pracovníkům VTS 
za zvládnutí mimořádně havárie vody v Rájci-
-Jestřebí, zejména pak v lokalitě Hradisko. O situ-
aci v dodávce pitné vody do těchto problémových 
míst jsme byli dostatečně informováni městským 
rozhlasem a na webových stránkách města. Žádný 
den jsme netrpěli nedostatkem pitné vody, stačili 
jsme se včas předzásobit. Dovedli jsme pochopit 
tíživou situaci v těchto extrémních podmínkách, 
hlavně pak v náročnosti vybledávání poruch na vo-
dovodním řadu. 

Poděkování patři všem, kteří se na odstranění 
poruch podíleli.

Ještě jednou děkuji. 
Mgr. Mirka Vašíčková

Komenského 370
Rájec-Jestřebí 

Městský úřad Rájec-Jestřebí se stejně jako 
jiné obecní úřady připravuje na změny v souvis-
losti s elektronizací služeb ve veřejné správě. 
Řada občanů již pravidelně využívá služeb Czech 
POINTu, což je Český Podací Ověřovací Infor-
mační Národní terminál, jehož prostřednictvím 
lze získat ověřené výstupy z celé řady rejstříků.

Samozřejmostí se již stalo vedení spisové 
služby v elektronické podobě a zasílání doku-
mentů formou datových schránek.

Stěžejním záměrem vlády je od 1. července 
2012 uvést do provozu tzv. základní registry. 
Jedná se o čtyři registry, a to Registr územní 
identifi kace, adres a nemovitostí, Registr oby-

ELEKTRONIZACE VE VEŘEJNÉ SPRÁVĚ A CHOD MĚSTSKÉHO ÚŘADU
vatel, Registr práv a povinností, Registr osob. 
Údaje, uvedené v těchto registrech, které bu-
dou orgány veřejné správy přebírat a využí-
vat, budou zaručené, platné a aktuální. Občan 
a podnikatel je ohlásí veřejné správě jenom 
jednou a příslušné úřady si je vymění a budou 
je používat bez toho, aby je znovu vyžadovaly.

Naplnění uvedených registrů příslušnými 
daty vyžaduje spolupráci celé řady orgánů 
v oblasti veřejné správy. Obecní úřady se v sou-
časné době přihlašují k působnosti v agendách 
registrovaných Ministerstvem vnitra.

Celá řada nových povinností nastala obcím 
a obecním úřadům po stránce daňové a v oblasti 
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OZNÁMENÍ O PŘERUŠENÍ DODÁVKY ELEKTRICKÉ ENERGIE
Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy – rekon-
strukcí, oprav, údržbových a revizních prací – bude přerušena dodávka 
elektrické energie:

Dne 5. 3. 2012 od 07:00 do 15:00 hodin

Obec  Část obce 
Kuničky  Kuničky 
Rájec-Jestřebí  Holešín 
Rájec-Jestřebí  Karolín 

změn v účetnictví. Město Rájec-Jestřebí se stalo 
plátcem daně z přidané hodnoty. Zaměstnanci 
města plní nové a administrativně náročněj-
ší úkoly v souvislosti s inventarizací majetku 
a s přechodem na nový systém účetnictví.

Plnění běžných pracovních úkolů spolu 
s novými požadavky na výkon celé řady nových 
agend klade zvýšené nároky na pracovníky 
obecních úřadů.

Zaměstnanci města se vždy snažili vyjít 
občanům vstříc bez ohledu na úřední dny 
a úřední hodiny. V souvislosti se zvýšený-
mi požadavky na jejich činnost však vedení 
městského úřadu je nuceno přistoupit k ně-
kterým úpravám v chodu Městského úřadu 
Rájec-Jestřebí:

1.  V pátek bude chod městského úřadu pro 
občany omezen, a to pouze na činnost 
podatelny.

2.  Pro přijímání plateb v hotovosti jsou vyme-
zeny pokladní hodiny v pondělí až čtvrtek.

 Připravujeme možnost bezhotovostního 
placení z účtu nebo prostřednictvím inkasa.

3.  Městský úřad se bude pravidelně uzaví-
rat během polední přestávky, tj. od 11.00 
do 12.00 hodin.
Žádáme občany, aby uvedená opatření 

respektovali a děkujeme jim za pochopení. 
I nadále se zaměstnanci města budou snažit 
plnit své úkoly svědomitě tak, aby naplňovali 
principy dobré veřejné správy sloužící občanům 
našeho města.

JUDr. Irena Třísková, tajemnice

V Rájci bude vypnuta podnikatelská činnost v areálu zemědělského podniku směr Ráječko 
a chaty v jeho blízkosti.

PORAĎME SI S DLUHY – II. ČÁST
V minulém díle našeho malého seriálu 

jsme se zamýšleli nad okolnostmi, které nás 
vedou k přijetí půjčky, podepsání smlouvy 
o úvěru.

Dnes se podívejme na podmínky splácení 
úvěru a důsledky jejich případného porušení.

V každé smlouvě musí, jak jsme již na-
značili minule, věřitel uvést pro dlužníka jasně 
a srozumitelně způsob, jak se bude dluh splá-
cet, tedy mimo jiné frekvenci splátek (měsíčně, 
týdně…), jejich výši, celkový počet splátek. 
Z toho lze snadno vypočítat, jakou celkovou 
částku dlužník musí zaplatit. Kromě toho je 
ve smlouvě uvedeno, jaké jsou případné sank-
ce za nesplnění podmínek smlouvy, tedy i ne-

dodržení výše a termínů splátek. Tyto sankce 
mohou být vysoké a někdy i menší zpoždění 
může způsobit značné znásobení celkové 
částky, kterou je nutno zaplatit. Proto je třeba 
i podepsanou smlouvu pečlivě prostudovat 
a dodržovat to, co je v ní uvedeno, včetně 
přesného dodržení výše a termínů splátek.

Jestliže nemůžeme platit tak, jak stanoví 
smlouva, není vhodné pokoušet se s věřite-
lem domlouvat telefonicky, i když to je nejrych-
lejší, často je to přímo věřitelem nabízeno a při-
náší to i zdánlivý úspěch. Případná telefonická 
domluva totiž není nikde zaznamenána, není 
prokazatelné, že skutečně došlo k dohodě. 
Dlužník pak může nějakou dobu žít v přesvěd-

Vypnutá oblast: 
Celé obce – obyvatelstvo i podnikatelská činnost: 
Holešín včetně samoty p. Filouš 
Karolín 
Kuničky včetně lokality Lenčov
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čení, že vše je v pořádku, ale přitom problémy 
s neplněním pokračují a zdánlivě „náhle“ se 
pak může objevit žaloba. V takové situaci, jak 
si ještě ukážeme, dojde zpravidla k dalšímu 
významnému zvýšení dluhu. Tomu bychom se 
měli snažit předejít.

Žádost o snížení, či odklad splátek by 
měla být vždy písemná, pokud možno zaslaná 
věřiteli doporučeným dopisem. Žádost je vhodné 
dobře odůvodnit, případně doložit – tedy proč 
dochází k neschopnosti splácet – uvést konkrétní, 
pravdivé důvody, jako je nemoc, ztráta zaměst-
nání. Vždy si také ověřte, jestli případné pojištění 
neschopnosti splácet, uzavřené současně se 
smlouvou, se vztahuje na Vaši situaci. Informujte 
se v pojišťovně a požádejte o spolupráci. 
Nemůžete čekat, že se tak stane automaticky

Jednejte hned, nic neodkládejte!
Jestliže nicméně pojištění nepřichází v úva-

hu, a nebo věřitel na vaše návrhy nepřistoupí, 
je třeba přijmout nemilou skutečnost, že sankce 
věřitel uplatní. Reakcí věřitele může být vysta-
vení penalizační faktury, žádost o podepsání 
dohody o uznání dluhu, nebo často také tak 
zvané zesplatnění dluhu.

Vystavená penalizační faktura je vlastně 
dalším závazkem se zvlášť stanovenou splatnos-
tí, kterou je třeba dodržet. Uznání dluhu je formou 
dalšího zajištění splnění závazku, neboť prodlu-
žuje dobu jeho vymahatelnosti, aniž se promlčí, 
na dobu 10 let. To samo o sobě nemusí být pro 
dlužníka nic vážného. Dohoda o uznání dluhu 
však většinou obsahuje již započítání sankcí a to 
nejen těch sjednaných v původní smlouvě, ale 
i dalších poplatků a pokut. Podpisem na sebe 

dlužník samozřejmě bere povinnost i tyto 
zvýšené poplatky uhradit. Bývá také stanoven 
nový splátkový kalendář většinou paradoxně 
s vyššími splátkami. Zesplatnění dluhu pak 
znamená povinnost dlužníka v krátkém ter-
mínu uhradit celý zbytek dluhu včetně všech 
pokut a poplatků.

Vcelku logické je, že dlužník není schopen 
plnit vyšší nároky, na něj kladené, takže násle-
duje vymáhání. To se děje někdy prostřednic-
tvím vymáhacích agentur. Zde je třeba si vždy 
ověřit, zda ten, kdo dluh vymáhá, byl k tomu 
skutečně věřitelem pověřen. Má povinnost 
vám to doložit. Když se tak nestane, je jistější 
snažit se jednat stále s původním věřitelem.

Platí také, že i když nemohu splácet vše 
a v termínech, je dobré pokusit se platit ales-
poň něco a snažit se o pravidelnost. Věřitel je 
vždy povinen přijmout od dlužníka jakékoliv 
plnění. Pokud přestaneme platit či komunikovat 
úplně, vše se dále zhoršuje. Pštrosí taktika 
schovávání hlavy do písku nefunguje.

Přistoupí-li věřitel k vymáhání dluhu po-
dáním žaloby k rozhodci, nebo soudu, bývá 
poměrně rychle vydáno rozhodnutí a může 
následovat exekuce.

Ale o tom zase příště.
JUDr. Marta Šosová

Charitní poradna Boskovice
Kontakt:
Charitní poradna Boskovice, odborné sociální 
poradenství, U Lázní 1734,  Boskovice
Tel. 516 411 583
E-mail: poradna.boskovice@charita. cz
www.blansko.charita.cz

INFORMAČNÍ OKÉNKO MĚSTSKÉ POLICIE

BUĎTE OPATRNÍ
Vážení spoluobčané,

v poslední době se množí případy, kdy vás 
navštíví podomní prodejce a nabízí „levnou“ 
energii či plyn (nebo jiný produkt). Buďte opatrní.

Tito prodejci přicházejí předem neohlá-

šení a snaží se hned na místě mezi dveřmi 
prodat elektřinu či plyn od jiného dodavatele. 
Tvrdí, že to vyjde levněji, že ušetříte „tisíce“ ko-
run, ale ve skutečnosti vás v mnoha případech 
oberou o tisíce korun. Hrozí vám, že od podo-
mního prodejce dostanete nepřesné, klamavé 
a lživé informace, jen aby vás přiměl k přestupu 
k dodavateli, pro kterého pracuje. Nabízí, že 
zajistí přestup k tomu či onomu dodavateli 
elektřiny a plynu, protože má „prý“ výhodnější 
ceny než vaši stávající dodavatelé. Přitom však 
používají širokou škálu podvodných a klama-

Úřední hodiny městské policie:
pondělí  8 –9 h, 15 – 17 hodin  
středa  8 – 9 h, 15 – 17 hodin. 

Kontakty:   516 833 604, 773 976 563
  straznik@rajecjestrebi.cz
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vých  cestiček a úskoků, jen aby získali váš 
podpis pro převod smlouvy k jinému dodavateli. 
Mohou lhát například i o cenách dodavatele, pro 
kterého pracují, zamlčovat různé skryté poplatky 
nebo různé pokuty, za předčasné vypovězení 
smlouvy, apod. Mohou na vás vytvářet nátlak 
třeba nepravdivým tvrzením, že dosavadní do-
davatel končí činnost a že je nutno uzavřít novou 
smlouvu. Někdy se podomní prodejci vydávají 
i za pracovníky velkých dodavatelů energií 
a chtějí „obnovit“ smlouvu, ale již podepisujete 
smlouvu s úplně jiným, novým dodavatelem či se 
jiným způsobem  snaží zákazníka „ulovit“. Ne-
upozorňují vás ani na skutečnost, že v případě 
podomního prodeje máte jako zákazník právo 
odstoupit od takto uzavřené smlouvy. V ex-
trémních případech dokonce falšují i podpisy. 
Zejména si pak troufají na seniory a starší lidi, 
kteří se většinou v problematice hůře orientují 
a od nichž nečekají obranu a tak většinou „mezi 
dveřmi“ podlehnou a podepíší něco, co si v klidu 
nepřečetli a nepromysleli. Lidé se tak bez vyso-
ké míry ostražitosti nikdy neobejdou.

V dané věci je nutné v žádném případě 
nepouštět takové prodejce do bytu a už vů-
bec jim nepředkládat ani neukazovat žádné 
písemné materiály jako faktury, smlouvy, různá 
vyúčtování energií, apod. Mezi dveřmi nic 
nepodepisovat. A pokud už má někdo zájem 

o „levnou“ energii či plyn, tak by se měl vždy 
na nabídku fi rmy informovat (vše si ověřit např. 
na Internetu, zkušenostmi jiných lidí) a smlouvu 
řádně prostudovat a nepodepisovat „ve dveřích“.

RADA PRO VÁS
V případě návštěvy podomního prodejce, 

nebo obtěžování z jejich strany, kontaktujte 
prosím městskou policii Rájec-Jestřebí. 
Dále je možné se obrátit i na Energetický re-
gulační úřad (ERÚ), který má dbát na ochranu 
zákazníků v této oblasti, tedy ohledně praktik 
podomních prodejců.

Podomní prodejce stejně jako kterýkoliv 
jiný obchodník, musí při nabízení a prodeji 
zboží postupovat také v souladu se zákonem 
o ochraně spotřebitele, zejména nepoužívat 
nekalé obchodní praktiky, informovat spotře-
bitele o vlastnostech nabízeného výrobku, 
poskytnout návod, informovat o podmínkách 
reklamace. Problematika tzv. podomního prode-
je je výslovně upravena v občanském zákoníku. 
V některých případech, mohou nekalé praktiky 
podomních prodejců naplňovat i skutkovou pod-
statu trestného činu. Může jít například o trestný 
čin poškozování cizích práv („falešný“ podpis 
na smlouvě), apod.

MP Rájec-Jestřebí, str. Kotlán

Státní zámek Rájec nad Svitavou

2.3. 2012  začátek od 09:00 h
Zámek Rájec, Blanenská 1
679 02 Rájec-Jestřebí

KAMÉLIE A CHLADNÁ KRÁSA KOVU
Zámecké prostory přízemí opět ožijí krásou keřů 
a aranžmá kamélíí. Vše doplní chladná krása 
kovů a blanenské litiny.

Organizátor: Státní Zámek Rájec nad Svitavou
Plné vstupné:100 Kč, snížené vstupné: 80 Kč
Termín:  2. 3.– 11. 3. 2012 (kromě pondělí)
Otevírací doba:
 út - pá   9:00 - 16:00 h,  
 poslední vstup v 16:00 h - prohlídky zámkem.

 so a ne  9:00 - 17: 00 h, 
 poslední vstup v 17:00 h - volný průchod zám-

kem. Výklad podávají průvodci v jednotlivých 
místnostech trasy.

 
V období výstavy lze také navštívit zámecké 
skleníky - více informací na webových strán-
kách zámku. 
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Pátek 2. 3. 2012 a 9. 3. 2012  vždy v 15:00 h
zámecká restaurace u Kata

PŘEDNÁŠKA
Na této přednášce se můžete dozvědět vše 
o rostlině kamélie a jejím pěstování.
Těšit se také můžete na ukázku aranžování 
s touto překrásnou květinou.

Přednášku povede: Evžen Kopecký
Místo konání:  Zámecká restaurace u Kata
Vstupné:  zdarma

Kontakty:  679 02 Rájec-Jestřebí
  tel./fax: 516 432 013, 
  e-mail: rajec@brno.npu

 web: www.zamekrajec.cz

3. 3. 2012 od 20:00 h
Sokolovna

ROCKOVÝ PLES – LEGENDY SE VRACÍ
V programu vystoupí : ŽELEZNÝ ZEKON,  MO-
TOband.
Bohatá tombola

3. 3. a 4. 3. 2012 od 8:00 h
Areál u benzinky v Rájci

PRODEJNÍ VÝSTAVA KRÁLÍKŮ
Pořádá Český svaz chovatelů v Rájci-Jestřebí

5. 3. 2012 ve 14:00 h
Výstavní síň knihovny

LITERÁRNÍ KAVÁRNA 
Tentokrát na téma Kuchařky nejen velikonoční

9. 3. 2012 v 18:00 h
Výstavní síň knihovny

KLENOTY NOČNÍ OBLOHY 
ING. MARTINA  KROUŽKA 

Fotografická výstava astronomických 
snímků. Můžete zhlédnout fotografi e objektů 
sluneční soustavy i vzdálených galaxií. Vy-
stavené snímky jsou pořízeny hvězdářským 
dalekohledem v naší obci. Součástí výstavy 
je ukázka dětské a portrétní fotografi e od foto-
grafky ing. Gabriely Kroužkové. Otevřeno: po, 
čt 9–18 h, út, st, pá 9–15 h. Výstava potrvá 
do 29. března.

11. 3. 2012 od 15:00 h
Sokolovna

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ BÁL
Hudba, aerobik, tanec, HIP HOP, hry, soutěže, 
bohatá tombola, sladká pokušení v dětském 
baru. Vstupné dobrovolné
Pořádá občanské sdružení „Za rozvoj města“.

17. 3. 2012 od 20:00 h
Sokolovna

PLES SDRUŽENÍ RODIČŮ ZŠ A MŠ
Sdružení rodičů při ZŠ a MŠ společně s vede-
ním školy vás zvou na tradiční ŠKOLNÍ PLES. 
K tanci a poslechu hraje „NOTA BENE“.

19. 3. 2012    v 16:00 h
Sokolovna
Pražská komorní zpěvohra uvádí lidovou ope-
retu Járy Beneše

NA TÝ LOUCE ZELENÝ
Josef Zíma zazáří v operetě „Na tý louce zelený“
Hrají dlouholetí členové Hudebního divadla 
v Karlíně: Josef Zíma, Věra Kalivodová, Kateři-
na Kenardžievová, Karel Hábl, Lucie Nováková, 
Josef Moravec, Jan Zimmel a Miro Grisa.
Vstupné: 100 Kč

28. 3. 2012 v 10:30 h
Mateřská škola Jestřebí

POHÁDKA „O DUHOVÉ SLEPIČCE“ 
(DIVADÉLKO TRNKA)

29. 3. 2012  v 19:30 h
Obřadní síň města

KONCERT STARÉ HUDBY
Ensemble Serpens Cantat
Marek Kubát – loutna
Marie Havlíčková – barokní fl étna
Kamila Dubská – cembalo
Alice Ondrejková – zpěv

Soubor hraje zejména hudbu italských a ně-
meckých barokních mistrů na dobové nástroje, 
případně repliky dobových nástrojů. Je složen 
z mladých profesionálních hudebníků, absol-
ventů Janáčkovy akademie múzických umění 
a Akademie staré hudby v Brně.
Srdečně zveme všechny příznivce krásné hudby.
Vstupné: 100/80 Kč
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  VI. ROCKOVÝ
  PLES
 3. března 2012
 od 20 hodin

 KD Rájec - Jestřebí

LEGENDY se vrací
www.legendysevraci.cz

* ŽELEZNÝ ZEKON -- siláckásiláckáká showshowow

* MOTOband -- skvělejskvkvěvělejej bigbítbigbítít
Bohatá tombola, jídlo, pití a skvělá nálada. Odvoz do BK zajištěn!

Nenechte si ujít největší pařbu plesové sezóny!!!
Předprodej v IC Rájec - Jestřebí od 23. ledna. Cena 50,- Kč + 200,- Kč místenka.

Bez místenky neprodejné. Rezervace na tel. 516 432 191.
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Občanské sdružení „Za rozvoj města“
zve všechny děti a rodiče na

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ BÁL
který se bude konat v neděli 11. 3. 2012 od 15 hodin 
v Kulturním centru – SOKOLOVNĚ v Rájci-Jestřebí. 
Můžete se těšit na živou hudbu, vystoupení aerobiku, 
tanečního folklórního souboru RÁJÍČEK, HIP HOP, dětský 
koutek Centra Motýlek, hry, soutěže, bohatou tombolu 

a sladká pokušení 
v dětském baru. 

Vstupné dobrovolné.   

 Srdečně zvou  
  
pořadatelé!!!
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PLESY V BŘEZNU:

3. 3. 2012  Rockový ples

11. 3. 2012  Dětský maškarní bál

17. 3. 2012  Ples sdružení rodičů ZŠ a MŠ
PŘIPRAVUJEME:

20. 4. 2012    v 19:30 h
Obřadní síň města

OPERNÍ A KONCERTNÍ ZPĚV
Jakub Pustina – baryton
Richard Pohl – klavírní doprovod

V letošním roce zazní na festivalu Concen-
tus Moraviae více než tři desítky koncertů hudby 
z období od středověku po baroko v podání 
špičkových českých a zahraničních hudebníků 
zabývajících se autentickou interpretací staré 
hudby. Festival bude vážně i hravě představo-
vat nejdůležitější aspekty matematiky v hudbě 
a hledat jejich prostřednictvím znějící řád, který 
by uvedl duši posluchače do harmonie.

Podlehněte hudebnímu kouzlu čísel v drama-
turgii Barbary Marie Willi mezi 2. a 30. červnem 
2012 a vypravte se za nevšedními zážitky do pů-
vabných historických prostor 20 festivalových 
měst Jižní Moravy a Vysočiny.

Předprodej vstupenek bude zahájen 1. března 
2012 v předprodejích jednotlivých festivalových 
měst.

PROGRAM FESTIVALU CONCENTUS
 MORAVIAE 2012 JE PŘIPRAVEN!

PROGRAM 17. ROČNÍKU FESTIVALU
CONCENTUS MORAVIAE 

V RÁJCI-JESTŘEBÍ:

18. 6. 2012 
Kostel Všech svatých

BARBARA MARIA WILLI (CEMBALO) 
A DORON DAVID SHERWIN (CINK)

29. 6. 2012
Státní zámek Rájec nad Svitavou

CORD ARTE – TRIO NĚMECKÉHO 
HOUSLISTY 

Daniela Deutera Cordarte.

Daniel Deuter – housle
Heike Johanna Lindner – viola da gamba
Markus Märkl – cembalo

Celý program je k vidění na 
www.concentus-moraviae.cz
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I RÁJEC TE D TEM

Dárek pro d ti

20 minut tení nahlas od hodné babi ky

M stská knihovna zve všechny
malé d ti od t í let, jejich rodi e i prarodi e na spole né tení pohádek, povídání

a vyráb ní jednoduchých v cí.

1. 3.  8. 3. 15. 3.      22. 3. 29. 3.

Každý b eznový tvrtek od 15.15 v odd lení pro d ti.
Vezm te s sebou pastelky, lepidlo a n žky.

CO SE DĚJE VE ŠKOLÁCH

ZŠ a MŠ v Rájci-Jestřebí 
se od roku 2012 stala ŠKOLOU 
PRO UDRŽITELNÝ ŽIVOT.

Na projektu se podíleli vy-
učující naší školy a také žáci. 

Projekt vypracovala Mgr. Jaroslava Dobešová 
a za spolupráce s ostatními vyučujícími i ve-
dením školy, se podařilo zahájit projekt školní 
zahrady, který má název Návrat ráje.

V blízkosti školy se nacházel nevyužitý 
a zaplevelený pozemek, na kterém se dříve 
vyučovaly pěstitelské práce. Bylo nutné poze-
mek zrekultivovat a naplánovat jeho využití. 
Na základě odevzdaného projektu škola získala 
menší fi nanční částku, a nadále se snažíme 
o získání dalších fi nančních prostředků, po-
moci sponzorů a dobrovolníků. Našim cílem 
se stala zahrada s jezírkem, altánem a oddy-
chovou zónou nejen pro žáky naší školy, ale 
i širokou veřejnost. Zahrada by měla sloužit 
jako přírodní učebna s množstvím přírodnin, 
živočichů a rostlin.

V období zahájení a dokončení projektu 
jsme stihli rekultivovat půdu, vysázet živý plot, 
zařídit kompostování, zakoupit a získat folie 

CO SE VE ŠKOLE DĚJE

a koberce pro jezírko, zajistit přísun dřeva 
na záhonky, dřevo nařezat a nalakovat, vy-
pěstovat a prodat brambory. A to za vydatné 
pomoci žáků a učitelů. Vybrali jsem také fi rmu, 
která je ochotná nám jezírko vybudovat, jen 
nemáme potřebné fi nanční prostředky. Vedení 
školy nám přislíbilo 20 000 a také město se 
zavázalo určitou částkou a také manuální po-
mocí pracovníků města. Žáci naší školy se také 
podílejí na sběru hliníku pod vedením Mgr. Soni 
Hlaváčkové a i výtěžek z této činnosti putuje 
na školní zahradu.

Doufáme, že se nám podaří uskutečnit 
naše cíle a co nejdříve bude zahrada předána 
do užívání žáků a veřejnosti.

RELAX KLUB ZAHÁJIL SEZONU 
ÚSPĚCHEM V TŘEBÍČI

Letošní rok děvčata nacvičila na závody 
v pódiových skladbách sestavu s názvem 
„Želvy ninja“. Po loňském úspěchu se skladbou 
„Kissačky“ jsme se plni očekávání vydali do 
Třebíče, abychom změřili síly s ostatními týmy. 
Tělocvična praskala ve švech a všude kolem 
pobíhaly děti připravující se na svoje vystoupe-
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ní. Začali jsme závod s časem. 
Rychle se převléct, načesat, na-
líčit a vyzkoušet ještě sestavu 
před vystoupením. Soutěžilo se 
ve 4 kategoriích: street, show, 
plesové a parketové kompozice, 
disko a aerobic. My jsme patřili 
do kategorie disko a aerobic, 
která byla na pořadí v dětské vě-
kové kategorii až jako poslední. 
Soutěž nabrala hned od začátku 
rychlý spád a tak se na cvičeb-
ní ploše střídal jeden tým za 
druhým. Netrpělivě jsme čekali 
na náš výstup, ale než jsme se 
nadáli, byli jsme na řadě. I když 
se jednalo o naše první závody 
v této sezóně, děvčata svou se-
stavu zacvičila na výbornou. Teď už jen zbývalo 
čekat, jak se vystoupení zalíbí porotě. A o tom, 
že jsme porotu zaujali, jsme byli přesvědčeni 
hned o chvíli později při vyhlašování, kdy nám 

bylo uděleno krásné 2. místo. Již teď se těšíme 
na další závody, které jsou už v dohledu a kde 
se doufám opět popereme o přední místa. 

Lenka Hrušková

Dne 26. ledna 2012 
navštívil Gymnázium a 
Střední odbornou školu 
Rájec-Jestřebí POSLANEC EVROPSKÉHO 
PARLAMENTU Dr. Ivo Strejček. V děkovném 
dopise, adresovaném řediteli školy, Ing. Stani-
slavu Laštůvkovi, pan poslanec mimo jiné píše: 
„Vyřiďte poděkování paní Mgr. Monice Nováko-
vé za vzornou organizaci besedy se studenty.  
Setkání s mladými lidmi, kteří dokáží otevřeně 

RÁJECKÉ GYMNÁZIUM NAVŠTÍVIL 
POSLANEC EVROPSKÉHO PARLAMENTU

diskutovat s politikem, považuji za velmi užiteč-
né. Netrvám na tom, že s mými názory musí 
studenti vždy bezvýhradně souhlasit, ale jsem 
přesvědčen, že otevřená debata může pomoci 
v utváření jejich vlastních názorů.

Přeji Vám a Vašim kolegům i všem studen-
tům gymnázia vše dobré. Prosím, vyřiďte mé 
pozdravy. Věřím, že se setkáme při dalších 
akcích ve Vaší škole.“

S pozdravem 

Ivo Strejček, 
poslanec Evropského parlamentu 

ŠVÉDSKO
V neděli 12. 2. 2012 jsme odcestovali s rá-

jeckým gymnáziem z České republiky v rámci 
projektu Comenius, abychom navštívili zemi 
na Skandinávském poloostrově nazvanou Švéd-
sko. Než jsem tuhle zemi navštívila, myslela 
jsem, že je to celkem nudná země se spoustou 
sněhu a s velmi nízkými teplotami, kde lidé neví 
co s časem, ale po návštěvě můžu s odstupem 
říct, že to není vůbec pravda. Když jsme první 

den přijeli, zjistila jsem, že je tu o hodně tepleji 
než u nás a teplota se pohybuje okolo - 4 °C. 
Také jsem zjistila, že lidé se tu opravdu nenu-
dí. První den, když jsme přijeli do velkoměsta 
Örebro, byli už pozdní večerního hodiny, takže 
jsem stihla jenom seznámení s mojí hostitelskou 
rodinou a večeři, při níž jsem měla příležitost 
poprvé ochutnat jejich typické jídlo – soba se 
zeleninou.
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Druhý den jsme mohli začít 
s naším programem ve škole. 
Karolinska skolan mě zaujala 
na první pohled, možná tím, že 
byla tak velká, nebo tím, že v ní 
studují opravdu všechny rasy lidí.

Třetí den jsme odjeli do hlav-
ního města. Stockholm je velmi 
staré, ale moderní město. Navští-
vili jsme pár muzeí, která pro mě 
byla velmi nudná. Nejvíce se mi 
líbilo na Královské ulici, kde jsme 
si mohli nakoupit spoustu suve-

nýrů na památ-
ku ze Švédka.

Většinu ča-
su jsme trávili 
v Örebru. Je to 
také velmi staré 
město. Velikostí 

bych ho srovnala s Brnem, ale Brno je větší. Pro 
Örebro je typická velká a vysoká budova ve tvaru 

muchomůrky, která má význam vodárny, ale je 
tam i velká restaurace a vyhlídka na celé město. 

Během týdne stráveného ve Švédsku jsem 
si uvědomila, že Švédi mají úplně jiné chování 
a rozhodně pro ně platí zajímej se sám o sebe. 
Za tu krátkou dobu jsem si Švédsko velmi oblíbila 
a už v den odletu 19.2. 2012 jsem věděla, že se 
do Švédska určitě vrátím.

Natálie Slámová, 
třída kvarta Gymnázium Rájec-Jestřebí

PROČ (NE)MÁ BÝT SLOVO „SOUKROMÝ“ SLOVEM NESLUŠNÝM?

K úvaze na toto téma mne přivádí vývoj situ-
ace kolem českého školství. Reformy vysokého, 
optimalizace středního a devalvace obojího. 
Nemám dostatek relevantních informací, abych 
se mohla pokoušet o kvalifi kovanou analýzu. 
Výsledkem tedy může být pouze úvaha průměr-
ného občana, matky bývalého středoškoláka 
a stávajícího studenta školy vysoké.

Maturitní vysvědčení mého potomka nese 
razítko Gymnázia a SOŠ Rájec-Jestřebí, o. p. s. 
Pro většinu z nás tedy razítko školy soukromé. 
Jsem přesvědčena, že si tato otázka zaslouží 
bližší komentáře. Je škola soukromá pouze tím, 
že nemá ve svém rodném listu uvedeno v ko-
lonce „zřizovatel“ Jihomoravský (či jiný) kraj? 
Domnívám se, že nikoliv. Většinově chápeme 
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MOTÝLEK V LEDNU 2012

ZAVÁDĚNÍ LEPKU – 13.1. 
Beseda proběhla v návaz-

nosti na cvičení batolat. S ma-
minkami jsme hlavně diskuto-

valy o problému brzkého zavádění lepku (už 
mezi 17.-26.týdnem dětí) na základě doporučení 
společnosti ESPGHAN (Evropská společnost 
pro gastroenterologii a výživu). Radí, že by se 
nemělo se zahájením podávání lepku otálet. To 
byla pro mnohé maminky novina!

Se zaváděním lepku u dětí jsme jako ma-
minky opatrnější. Naštěstí problém celiakie 

termín soukromý vlastnicky, soukromý asociuje 
– výdělečný, podnikatelský, spojený se ziskem. 
Vybaví se stejné termíny, když řeknu „nestátní“? 
Řekla bych, že spíše nikoliv. Školy s jiným za-
kladatelem než samosprávným subjektem, či 
státem prošly vývojem. V počátcích byli jejich 
zakladatelé skutečnými podnikateli, ať už jako 
fyzické osoby, či jako majitelé obchodních spo-
lečností. Specifi ka tohoto podnikání jsou na prv-
ní pohled zřejmá. Vzdělání je veřejný statek 
a proč s ním tedy obchodovat. Výsledkem této 
úvahy přetavené v politické tlaky bylo následující 
rozhodnutí: Buď se transformujete na nezisko-
vé subjekty, nebo přijdete o dotace. Tak zněl 
zjednodušeně vzkaz z nejvyšších míst. Ti, kteří 
šli do „soukromého“ školství s ideály, okamžitě 
reagovali a ti, co šli s motivací rozvrstvenější, 
vyčkávali a lobovali v opačném směru. 

Výsledkem je, že některé školy jsou obec-
ně prospěšnými společnostmi, jiné nesou dál 
označení společností s ručením omezeným (či 
jiné obchodní společnosti) a namísto registru 
nestátních neziskových organizací je musíte 
hledat v rejstříku obchodním. Uniká vám rozdíl? 
Obecně prospěšná společnost není založena 
za účelem dosažení zisku, případný přebytek 
svého hospodaření neprivatizuje, nýbrž vrací ho 
zpět do systému. A nyní se asi dostávám k jádru 
pudla. Kamenem úrazu při diskuzích o soukro-
mém školství je školné. Velká část veřejnosti 
vnímá kombinaci státních dotací a vybírání 
školného rozporuplně. Důvodem může být ne-
informovanost o způsobu fi nancování nestátních 
škol (nižší normativy na žáka obecně a jejich 

vazba na každoroční výsledky hodnocení školní 
inspekce) kdy školné dokrývá podstatnou část 
těchto rozdílů, nebo může jejich odpor stát 
na „ideových“ základech. První skupina bude 
asi zkoumat jaký nadstandard je škola vybírající 
školné z jeho disponibilního zbytku schopna na-
bídnout a bude posuzovat individuálně. Druhou 
skupinu zřejmě nepřesvědčí nic. Teď se však 
zdá, že vliv druhé skupiny opět roste.  

Mně se vnucuje zásadní otázka. Proč všich-
ni bez hlesnutí akceptujeme podnikání s naším 
zdravím, proč nás neiritují zisky farmaceutických 
fi rem, proč nám nevadí, že je naše zákonné 
zdravotní pojištění i státní rozpočet jedním ze 
základních zdrojů příjmů soukromých lékařů? 
Vždyť i platba za plombu při bližším zkoumání 
obsahuje i podpoložku zisk. To není útok na sou-
kromé lékaře, ani zdaleka ne, to je útok na způ-
sob myšlení, jehož výsledkem je averze vůči 
nestátním školám, a to i těm, které mají ve svém 
názvu přídomek obecně prospěšná společnost. 
Můj názor je jasný. Nestátní škola neparazituje 
na našich společných zdrojích vyčleněných 
na školství, stejně jako nestátní zdravotnické 
zařízení neparazituje na rozpočtu zdravotních 
pojišťoven. Úsměv, ochota a vstřícnost bývá 
samozřejmým bonusem v mnoha soukromých 
ordinacích. Vězte, že i soukromé školy mají 
své bonusy, mnohdy také zcela samozřejmé. 
Na bonusy rájeckého gymnázia se můžete 
zeptat mých synů, kteří nastoupili na tuto školu 
jako vyplašení žáčci základní školy a po letech 
ji opouštěli jako sebevědomí maturanti.

Ing. Helena Horáková
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nebo alergie na lepek přítomné maminky řešit 
nemusí. Skutečný zájem o besedu měla až poz-
ději příchozí paní, která řeší bezlepkovou dietu 
své dcery teprve krátce. Předali jsme jí kontakty 
na certifi kovanou poradkyni o výživě, se kterou 
může řešit problém osobně. Během besedy 
děti i maminky ochutnávaly Sunarku – dětské 
sušenky s medem a banány a extra jemné dět-
ské sušenky na dobrou noc. Nakonec dostaly 
od fi rmy Hero obrázkové album s nálepky.

ŠÍPKOVÁ RŮŽENKA – 21.1. 2012  
V Mahenově divadle v Brně jsem zhlédli 

činohru Šípková Růženka – novou pohádku 
v opulentní výpravě a v pře-
pychových dobových kos-
týmech, která vycházela 
z klasického textu Charlese 
Perraulta. Pohádka vyprávě-
la o princezně, které zlá víla 
Carabose předpověděla, že 
se píchne do prstu a umře. Dobrá Šeříková víla 
však kouzlo zlomila, princezna neumřela, ale 
celý královský dvůr na sto let usnul. Uviděli jsme, 
jak princ probudil princeznu ze spánku – a jako 
každá správná pohádka končila svatbou a na tu 
Růženčinu byly dokonce pozvány i další pohád-
kové bytosti. Mahenova činohra byla spojena 
i s baletním vystoupením, a tak připravila pro 
nás všechny na jevišti více krásy. 

Všem se nám představení líbilo.  

KOŠÍČKY Z PEDIGU – 21.1. 2012
Lednové sobotní odpoledne jsme si zpestřili 

rukodělnou dílničkou. Košíčky z pedigu pletly ne-
jen maminky, ale i babičky a děti. Pod šikovnýma 
rukama všech přítomných vznikly krásné ručně 
vyrobené košíčky, které budou dělat radost ne-
jedné domácnosti. Děti, které se na pletení ještě 
necítily si pohrály v naší dětské herně a strávily 
pěkné sobotní odpoledne ve společnosti svých 

maminek a vrstevníků.
Za kolektiv Centra Motýlek 

Alena Hrbková a Jana Sedláková

CENTRUM MOTÝLEK
Pořádá v sobotu 10. 3. 2012 

od 14. do 18. hodin kurz
ARTETERAPIE a kreativní tvorby

Pod vedením Mgr. Dany Hrubé
Kurz je určen pro všechny od 16 do100 let, 

kteří se chtějí odreagovat, vyzkoušet něco no-
vého a objevit v sobě skryté možnosti.

S sebou přezůvky, svačinu, pohodlné oblečení.
Cena 250 Kč (zahrnuje výtvarné potřeby a 
papíry)                         
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ARTETERAPIE 
– cesta ke zdraví a spokojenosti

V arteterapii jde především o proces tvoření, 
o myšlenky a pocity které výtvarnou činnost 
provázejí. Učí nás lépe porozumět sobě i svému 
okolí.  Může nám pomoci být zdravějšími, spo-
kojenějšími a komunikativnějšími lidmi.

(Pozvánka na kurz arteterapie – viz. str. 15)

Přijďte se něco zajímavého dozvědět a odnést si 
malý dárek.• Prezentace fi rmy GLAXO – OČKO-
VACÍ VAKCÍNY. • Vstup zdarma • Více informací 
se dozvíte na tel.: 728 684 044 (Jana Sedláková)

Milé maminky
srdečně Vás zveme i s dětmi na besedu

NEMOCI V DĚTSKÉM KOLEKTIVU
 – NEŠTOVICE A ŽLOUTENKA

Termín:  pátek 23.3. v 10.30 hodin
Místo:  Klubovna Motýlek v Sokolovně 
  v Rájci jestřebí
Lektor:  Jana Sedláková

JEDNORÁZOVÉ AKCE – BŘEZEN A DUBEN 2012

PŘIHLÁŠKA NA AKCE CENTRA MOTÝLEK

Název akce: ………………..................................………………………………………………….....……

Jméno a příjmení: …………………….............…………........ rodné číslo: ..…………........................

Bydliště: ………………………..……………………………..…………………....................................

Zákonný zástupce: ............………………………………...….. tel: .......................................................

Podpis: ....................................................…..……………....

Přihlášku zasílejte na adresu: Centrum Motýlek, Horní 136, Rájec-Jestřebí 679 02

Beseda Hero  pro maminky s dětmi
• Kdy: 9.3.  2012 v 10.30 hod
• Kde: klubovna Motýlek
• Vstup zdarma
• Lektor: Jana Sedláková

Arteterapie a kreativní tvorby
• Kdy: 10.03.2011 od 14 – 18 hod
• Kde: klubovna Motýlek
• Cena: 250,- Kč (zahrnuje výtvarné potřeby 

a papíry)
• Lektor: Mgr. Dana Hrubá

Nemoci v dětském kolektivu – neštovice a 
žloutenka. Beseda Glaxo (očkovací vakcíny) 
pro maminky s dětmi 
• Kdy: 23.3. 2012 v 10.30 hod
• Kde: klubovna Motýlek
• Vstup zdarma
• Lektor: Jana Sedláková
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Kurz plstění pro začátečníky
Určeno pro dospělé a šikovné slečny (možnost 
zajištění hlídání dětí – nutno nahlásit předem)
• Kdy: 24.3. 2012 od 15 hod
• Kde: klubovna Motýlek
• Cena: 100,- Kč
• Lektor: Alena Hrbková a Marie Hebersteinová

Velikonoční dílny 
-  Drátkování vajíček
• Kdy: 5.4. 2012 od 9:30 hod 
• Kde: klubovna Motýlek 
• Cena: 50,- Kč 
• Lektor: Helena Habáňová
- Výroba velikonočních a jarních dekorací
• Kdy: 6.4. 2012 od 9 –11 hod
• Kde: klubovna Motýlek
• Cena: 50,- Kč 
• Lektor: Jana Sedláková

Více informací najdete na webových 
stránkách  www.centrum-motylek.cz

Kontakt: cmotylek@seznam.cz 
nebo tel: 602 409 946

PRAVIDELNÉ AKTIVITY – NOVÉ KROUŽKY

Cvičení pro maminky s dětmi od 3 měsíců – 
1 rok, lektor Jana Sedláková
• středa od 9:30  – 10:15 hod 
 + herna 9:00 – 9:30 hod
Cvičení pro maminky s dětmi od 2 – 5 let, 
lektor Jana Sedláková 
• středa od 10:30 – 11:15 hod 
 + herna 11:15 – 11:45 hod

ROZPIS STOMATOLOGICKÉ LSPP

SLUŽBA JE SLOUŽENA OD 8:00 DO 12:00 HODIN

Březen 
  3.3. MUDr. Láníková Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 456
  4.3. MUDr. Levová Adamov, Smetanovo nám. 327  516 447 606
10.3. MUDr. Nečasová Blansko, ZŠ TGM, Rodkovského 2 515 157 112
11.3. MUDr. Paulíčková Černá Hora, Zdrav. středisko 725 415 615
17.3. MUDr. Pokorná M. Blansko, Gellhornova 9 516 412 422
18.3. MUDr. Pokorný M.  Blansko, A. Dvořáka 4 516 417 621
24.3. MUDr. Řehořek Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 453
25.3. MUDr. Řehořek Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 453
31.3. MUDr. Roth Ostrov, Zdrav. středisko 516 444 326

  3.3. MUDr. Loskot Svitávka, Hybešova 197  516 471 210
  4.3. MUDr. Lukeš Boskovice, Smetanova 24    516 454 046
10.3. MUDr. Mikulášková Letovice, Mánesova 468/2 516 474 488
11.3. MUDr. Padalík Boskovice, Nemocnice Boskovice 516 491 263
17.3. MUDr. Paděrová Šebetov, 117  516 465 452
18.3. MUDr. Pernicová Boskovice, Růžové nám. 16  774 177 804
24.3. MUDr. Sládek Velké Opatovice, nám. Míru 492 516 477 319
25.3. MUDr. Srpová Letovice, J. Haška 12 604 760 665
31.3. MUDr. Šumberová Lysice, Komenského 429  516 472 227

Mimo výše uvedenou je služba zajištěna  v Brně, Úrazová nemocnice, Ponávka 6,
tel. 545 538 111. Úrazová nemocnice v Brně, Ponávka 6, tel. 545 538 111 službu zajišťuje ve 
všední dny od 17.00 hodin do 7.00 hodin. O sobotách, nedělích a svátcích nepřetržitě 24 hodin.
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Blahopřejeme rodičům narozených dětí: 
Matouš Jančík

Blahopřejeme našim spoluobčanům, kteří se 
narodili v měsíci březnu:
Pavel Čupr, Josef Peša, Bedřiška Maňásková, 
Karolina Navrátilová, Ludmila Dufková, 
Marta Dvorská, Milada Stará, Bohumil Koupý, 
Hana Tenorová, Vladimír Odehnal, 
Růžena Kozelková, Miroslav Čepa, 
Ctibor Šťáva, Karel Pokorný, Vítězslav 
Měšťan, Vlastimila Komárková, Miroslav 
Staněk, Květoslava Tihonová, 
Jiří Hepp MUDr., Albína Švábová, 

– V městě Rájec-Jestřebí se v roce 2011 naro-
dilo 33 dětí, z toho 16 chlapců a 17 děvčat. 
V části města Holešín se narodilo 1 děvče 
v části města Karolín, také 1 děvče.  Děti se 
narodily v porodnicích – Boskovice a Brno.

– Do knihy narození městského úřadu nebyl 
učiněn žádný zápis o narození.

– Všechny děti jsou zvány na slavnostní uví-
tání mezi občany města.

– V loňském roce se konalo v obřadní míst-
nosti městského úřadu celkem 8 obřadů 
uvítání dětí do života.

– V knize manželství  matričního obvodu Rájec-
-Jestřebí bylo zapsáno celkem 42 manželství 
– 39 sňatků bylo občanských, 3 sňatky byly 
církevní.

– V obřadní síni městského úřadu bylo uza-
vřeno celkem 9 sňatků.  Na Státním zámku 
Rájec nad Svitavou bylo uzavřeno 30 sňat-
ků.

– Uskutečnily se 2 sňatky s cizincem a to 
1 sňatek s občankou Ukrajiny a 1 sňatek 
s občanem Německa.  

Miroslav Schwarz MUDr., Josef Maňoušek, 
Anna Hlaváčková, Josef Gazda, 
Arnošta Peroutová, Marta Přerovská, 
Josefa Kakáčová, Anna Čermáková, 
Jan Jarůšek, Marie Porčová, 
Ludmila Koporová
Karolín:  Miloslava Kejíková, Marie Martinková
Holešín:  Jan Hájek, Marta Jirůšková, 
Marie Vladíková

Odešli z našich řad:  
v měsíci lednu zemřela paní Milada Břoušková
v měsíci únoru pan Jaromír Nečas, pan Josef 
Fritz

ZPRÁVA Z MATRIČNÍHO OBVODU RÁJEC-JESTŘEBÍ ZA ROK 2011

– Mimo matriční obvod bylo uzavřeno 8 man-
želství našich občanů.

– V roce 2011 zemřelo v matričním obvodu 
Rájec-Jestřebí celkem 23 občanů, z toho 
v Rájci-Jestřebí 12 mužů (jeden občan s tr-
valým pobytem v Blansku) 

 a 10 žen (z toho 1 občanka s trvalým poby-
tem na Slovensku). 

 V  části Holešín zemřela 1 žena.
 Nejstarší zemřelé občance bylo 92 roků, 

nejmladšímu občanovi bylo 29 roků. Nejvíce 
občanů zemřelo v měsíci dubnu a to celkem 
osm. V měsíci lednu, srpnu a prosinci nebylo 
vůbec žádné úmrtí.

– V knize úmrtí bylo provedeno celkem 6 zá-
pisů úmrtí.

– Dále bylo v matričním obvodu ověřeno 
celkem 810 stran listin (vidimace) a 665 pod-
pisů (legalizace). 

– Přijato bylo celkem 324 žádostí o občanský 
průkaz (do 30. 11. 2011, protože od tohoto 
data přešla agenda na Městský úřad Blan-
sko), 317 občanských průkazů bylo předáno 
občanům. 

Miroslava Bezděková
matrikářka



� 19 SPORT / POZVÁNKA

V sobotu 28. 1.  2012 jsme uspořádali v tě-
locvičně ZŠ Rájec-Jestřebí 10. ročník turnaje 
starších přípravek, (ročník 2002 a mladší) pod 
názvem „O pohár starosty města Rájec-Jestřebí“

Turnaje se zúčast-
nila mužstva: MKZ Rá-
jec- Jestřebí, Boskovice, 
Lipovec, Adamov, Le-
tovice.

Vítězství si odvez-
li hráči Boskovic, kteří 
prošli turnajem bez je-
diné porážky a s celko-
vým skóre 17:1.

Domácí hráči bojovali až do poslední chvíle 
o celkové první místo. To jim nakonec uniklo 
právě s Boskovicemi.

Domácí měli po závěrečném hvizdu rozhod-
čího stejný počet bodů a stejné skóre jako Lipo-
vec a musely tedy rozhodnout pokutové kopy.

V nich měli štěstí domácí, kteří nakonec 
obsadili druhé místo, právě před Lipovcem. 
Čtvrtý skončil Adamov a na pátém místě se 
umístily Letovice.

Výsledky našeho mužstva: Rájec – Letovice 
2:0, Rájec – Adamov 3:0, Rájec – Lipovec 3:3, 
Rájec – Boskovice 0:4

Diváci mohli vidět mnoho dramatických zá-
pasů i hezkých individuálních momentů.

Turnaj slavnostně zahájil starosta města pan 
Pavel Perout a zúčastnil se i vyhlášení výsledků, 

TURNAJ PŘÍPRAVEK
kdy předával ceny společně se šéftrenérem mlá-
deže panem Radkem Dovrtělem. Chtěli bychom 
poděkovat všem organizátorům, kteří pomohli 
turnaj uspořádat a ZŠ Rájec – Jestřebí, že nám 

vyšla vstříc v pronájmu tělocvičny.

Sponzoři: Město Rájec-Jestřebí, 
ZŠ Rájec-Jestřebí, Fotbalový klub 
Rájec-Jestřebí, Pivovar Černá Hora.

Turnajové statistiky: 
Rozhodčí turnaje byli Landa Karel 
a Jiří Burgr.

Nejlepší střelec turnaje byl Dovrtěl Jakub 
z Rájce – 7 branek, nejlepší brankář Koumar 
Ondřej z Rájce a nejlepším hráčem se stal 
Kosek Tadeáš z Lipovce

Kolektiv trenérů přípravky

Klub seniorů bude letos slavit již 10. výročí 
své činnosti. I letos připravujeme program, 
na který zveme všechny zájemce – členy, ne-
členy i příznivce klubu.

Využíváme klubovnu v budově bytového do-
mu na ulici Jurkově 643, naproti Večerce (boční 
vchod – vrata). Zde se scházíme 2x do měsíce, 
vždy 2. a 4. čtvrtek v 17:15 h. Rádi mezi sebou 
přivítáme i nové členy. Nemusejí to být jen se-
nioři, kteří by se chtěli na činnosti klubu podílet. 

U nás v klubovně si můžete též prohlédnout 
klubovou kroniku, vedenou P. Blažkovou a L. 
Pokornou. V kronice máme všechny naše akce 
pečlivě zaznamenány.

Pro následující měsíce chystáme opět 
několik besed. Přesné termíny a témata bude-
me průběžně zveřejňovat. Máme také připra-
ven výlet do Brna, kde provedeme vycházku 
po Ústředním hřbitově. Prohlídku povede lek-
torka Muzejní a vlastivědné společnosti paní 
S. Vrbová. 

Cena vstupného bude stanovena podle 
počtu účastníků. Předpokládaná cena je  kolem 
50 Kč na osobu. Vlak do Brna odjíždí z Rájce-
-Jestřebí v sobotu 31. 3. 2012 v 9:20 h.

Srdečně zveme všechny zájemce.
Za Klub seniorů

B. Valíčková

POZVÁNÍ KLUBU SENIORŮ
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Výbor místní organizace Svazu tělesně 
postižených v Rájci-Jestřebí uspořádal v měsíci 
lednu čtyři sobotní setkání členů organizace 
i občanů našeho města. V příjemném prostředí 
klubovny připravila paní Jarka Pražáková z Rá-
ječka, paní Marta Michálková z Rájce a paní Ma-
rie Perglerová z Kuniček ukázky svých výrobků 
z paličkování. Mohli jste si prohlédnout různé 
vzorníky, literaturu o paličkování, ale hlavně 
jste mohli obdivovat zručné ruce při samotném 
paličkování. S úžasem jsme pozorovali kmitání 
rukou, paliček a nití na herduli a potom vyptávání 
nebralo konce. Dozvěděli jsme se o začátcích 
jejich paličkování, kam se 
chodí zdokonalovat v růz-
ných technikách této ruční 
práce. Dlouho jsme obdi-
vovali jejich šikovné ruce 
a hlavně pak trpělivost při 
tvorbě nádherných krajek.

Druhé setkání bylo pod 
názvem výrobky studené 
kuchyně. Všichni přítomní 
dostali šest ochutnávek. 
Každý stůl (po šesti až sedmi sedících) měl 
za úkol u každé ochutnávky napsat, jaké ingre-
dience byly použity, kterou ochutnávku neznali 
a která jim nejvíce chutnala. Vyhrál dlabaný 
hermelín (sýr, česnek, ořechy), na druhém místě 
byl zelný salát (červené zelí, salám, bílý jogurt). 
Všechny ochutnávky připravily členky výboru – 
Lýdie Pokorná (vaječná roláda), Jana Schucho-
vá (zelný, celerový a hermelínový salát) a Mirka 
Vašíčková (dlabaný hermelín a zelný salát).

Třetí setkání bylo o zdravém životním stylu, 
obezitě a rehabilitačních pomůckách. Přítomná 
paní Alena Suchánková, která je vedoucí Klu-
bu zdraví v Blansku, nám poskytla informace 
o přírodních produktech, které nám pomáhají při 
poklesu imunity, vyčerpání, únavě, při nemocech 
kostí a kloubů, alergických onemocněních atd. 
Na několika stanovištích jste si mohli vyzkoušet 
rehabilitační pomůcky – masážní přístroj na od-
stranění napětí ve svalech, magnetický přístroj 
na krční páteř, mohli jste si změřit krevní tlak 
a seznámit se s léčením vysokého krevního 
tlaku pomocí akupunktury. Nejvíce nás zaujal 
přístroj AcuZife, je to zařízení kombinující tradič-

PŘÁTELSKÁ SETKÁNÍ
ní, 5 tisíc let staré čínské metody akupunktury 
s moderní lékařskou teorií. Stimulace akupunk-
turních bodů na rukou a v uších dokáže zlepšit 
mikrocirkulaci v lidském organizmu, urychlit 
metabolizmus a posílit imunitu, čímž pomáhá 
předcházet vzniku řady nemocí. Byly objeveny 
nové body na dlani člověka, na které když pů-
sobíme, zlepšujeme jeho zdravotní stav. Pomocí 
akupunktury se léčení nemocí zjednodušilo. Stá-
le více lidí se obrací k těmto metodám s cílem 
předcházet nemocema s cílem zlepšit a pro-
dloužit život. Je to překrásná možnost upevnit 
si zdraví vlastními silami svého organizmu v do-

mácích podmínkách.
Čtvrté setkání se usku-

tečnilo v klubovně Svazu 
tělesně postižených na Jur-
kové ulici v Rájci. Členky 
výboru vždy připravily občer-
stvení a tak všichni přítomní 
v těchto mrazivých dnech 
prožili velmi příjemné chví-
le. Společně jsme se také 
podíleli na úklidu klubovny 

tak, aby byla připravena k dalšímu setkání. Je 
škoda, že málo občanů našeho města využívá 
pozvání naší organizace k těmto setkáním.

Poděkování si zaslouží především organi-
zátorka těchto setkání paní Mirka Vašíčková 
a v nemalé míře i členky výboru STP – Jana 
Pražáková, Marie Hajdamachová, Lýdie Pokor-
ná, Jana Schuchová, Marta Michálková, Božka 
Menclerová, Božka Němečková a Liba Vachová.

Mgr. Miroslava Vašíčková
předsedkyně STP
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Smetanovo trio se loni v červnu prezen-
tovalo na Státním zámku Rájec nad Svitavou 
na jednom z našich koncertů Mezinárodní-
ho hudebního festivalu Concentus Moraviae. 
Na koncert se dostalo jen velmi málo místních 
posluchačů. Vstupenky na festivalové koncerty 
se prodávají také v předprodeji v Brně, je o ně 
velký zájem a místa v sále jsou brzy vyprodána. 
Tehdy na zámku zazářilo Smetanovo trio sklad-
bami E. Schulhoffa, V. Trojana, O. Messiaena 
a B. Martinů. Jitka Čechová – jedna z našich 
nejznámějších špičkových klavíristek, nás vedla 
výběrem Obrázků z výstavy M. P. Musorgského.

Letos na jaře si pro nás umělci připravili 
večer klasické hudby: A. Mozzarta, L. V. Beetho-
vena a J. Brahmse. Po přestávce měly umělkyně 
Jana Vonášková-Nováková – houslistka a klaví-
ristka Jitka Čechová příležitost předvést mistrné 
sólové vstupy v Sonátě J. Brahmse.

Violoncello pana Jana Páleníčka pak za-
znělo v přídavku Elegie od J. Suka. Vážíme si 
toho, že i přes zranění pravé ruky, které před 
koncertní šňůrou pan Páleníček utrpěl, dokázal 
koncert odehrát.

Jak jsme již uvedli v únorovém vydání zpra-
vodaje, Smetanovo trio bylo původně založe-
no legendárním českým klavíristou Josefem 
Páleníčkem, houslistou Alexandrem Plockem 
a violoncellistou Františkem Smetanou. Tehdy 
patřili k nejprestižnějším českým souborům. 
Současné obsazení tria si považuje odkazu 
svých předchůdců. Přestože hraje převážně 
v cizině, bere pozvání Kruhů přátel hudby u nás 
jako přednostní závazek. Pro členy tria je sa-
mozřejmostí přizpůsobit i výši honorářů, což je 
pro nás – pořadatele – příjemné a užitečné. Jan 
Páleníček také dlouhodobě působil v Českém 
hudebním fondu v Praze, odkud plynou do Kru-
hů přátel hudby příspěvky na fi nancování celé 
řady koncertů. Z nich čerpá i rájecký Kruh přátel 
hudby. Proto jsme všichni pociťovali vzájemné 
souznění a celý koncert byl prodchnut velice 
srdečnou atmosférou.

Všem interpretům se v naší obřadní síni 
dobře koncertuje a to díky našemu vnímavému 
a citlivému publiku. My, pořadatelé, děkujeme 
všem „skalním“ posluchačům, kteří naše kon-
certy po mnoho let věrně navštěvují , dále všem 

PŘIJELI K NÁM VZÁCNÍ HOSTÉ
příznivcům a sponzorům, bez nichž bychom 
nemohli naše koncerty pořádat a věříme, že 
nám svoji přízeň zachovají i nadále.

Všechny vás srdečně zveme na příští kon-
cert staré hudby v podání hudebního tělesa 
Ensemble Serpens Cantat. Koncert se koná 
v obřadní síni města Rájec-Jestřebí 29. března 
2012 v 19.30 hodin. Účinkují: Marie Havlíčková 
– barokní fl étna, Kamila Dubská – cembalo, Ma-
rek Kubát – loutna a Alice Ondrejková – soprán. 
V programu uslyšíte díla skladatelů: 
• G. P. Telemann: Harmonischer Gottesdienst 

–  In gering und rauhen Schalen kantáta pro 
soprán, fl étnu a continuo

• J. J. Froberger – Toccata prima  (cembalo)
• Anonym  (18. stol. sbírka Roberta Spencera) 

– Sinfonia a solo di arciliuto  (loutna)
• J. Ch. Pepusch – Cleora kantáta pro soprán, 

fl étnu a continuo
• F. Couperin – Les Baricades Mistérieuses 

(cembalo)
• H. Purcell – Sweeter than roses (loutna, 

cembalo, soprán)

Město Rájec-Jestřebí a Kruh přátel hudby 
vás srdečně zvou.

E.K.
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Dne 25. ledna 2012 se děti ve školce v části 
Jestřebí dobře bavily s aktéry Kouzelnického kabare-
tu. Nejen že viděly různé kouzelnické triky a varietní 
vystoupení s obručemi, míči a kuželkami, ale některé 
si mohly něco z toho osobně vyzkoušet. Pro radost 
jim paní Navrátilová vykouzlila dokonce i morčátko. 
Některé děti se učily tancovat s obručí a zjistily, že 
udržet obruč v pase není tak jednoduché. Velký 
dětský potlesk sklidila paní Jindřiška Navrátilová 
za balancování sklenic na ostří nože. V představení 
účinkovala i pravnučka známého moravského lout-
káře pana Josefa Šimka. Na přiložených fotografi ích 
vidíte, že dětem se vystoupení moc líbilo a už se těší 
na další hosty, tentokrát na herce z Divadélka Trnka. 
Ti se chystají do naší mateřské školky dne 28.3.2012.

DĚTI SE BAVILY
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NĚCO Z HISTORIE

4. část, závěr
Dodatky:
1.)  Byl jsem vyšetřujícími orgány nazván „ Lan-

desleiter“ dělnické skupiny nebo KS. Pokud 
jde o KS napsal jsem již, že jsem nebyl 
členem žádného výboru KS. Byl jsem jen 
zástupcem strany při jednáních se skupi-
nami, o nichž jsem psal. Snad mne chtěli 
mít Jelínek a Konečný zemským vedoucím 
dělnické skupiny. Ta však nebyla skutečně 
dosud ustanovena ani zde v Brně, kde byly 
učiněny první kroky, ani v krajích. Záleželo 
také na vedení strany, zda-li by mě pověřilo 
touto funkcí.

2.)  Zapomněl jsem ještě dodati, že Jelínek 
projevil přání, zástupci vojenské skupiny 
mohli jednat přímo se „šéfem „ KS. Spojení 
zprostředkoval Černý, jehož jsem s Jelín-
kem seznámil už dříve v kavárně Bellevue. 
První schůzky se zúčastnil za KS Koucký. 
Řekl mi o ní, že to byla jen taková poznávací 
schůzka. Druhé se zúčastnil také Pešek. Co 
všechno jednali, nevím.
S Peškem jsem měl mluviti, ale nemluvil. 

Od Kouckého nebo Černého jsem slyšel, že bylo 
dohodnuto, aby byla navázána spolupráce v tom 
smyslu, že se KS a důstojníci budou vzájemně 
informovat o všech událostech, a že budou spo-
lupracovat na tvoření výborů. Část rozhovorů se 
týkala změny politiky SSSR, na níž se důstojníci 
vyptávali. Měl – li jsem stranu zastupovati já nebo 
někdo jiný, nebylo mi řečeno. Pravděpodobně 
však chtěli důstojníci mluvit se šéfem, jak říkali.

MÁ VÝPOVĚĎ – OLDŘICH BLAŽEK
Nechtěl jsem ublížiti svému příteli Podbor-

skému a spálil jsem list, na kterém jsem připojil 
tento dodatek. Podborský měl zastupovati od-
bory v příští organizaci. Má mnoho známých 
býv. soc. demokratů odborářů a mohl nás s nimi 
případně spojit.

Byl však vyhledáván také zástupcem praž-
ských důstojníků Velínským, který byl jím pozván 
k Ptašínskému. Schůzka byla asi v říjnu. Vyložil 
jsem mu naši situaci a naše snažení o demo-
kracii a socialismus. Velínský projevil souhlas 
s tímto směrem. Pak jsem mu předal vzkaz 
Černého, který jej měl seznámit s Kouckým.

Velínský se chtěl dál informovat zástupcem 
KS přímo o možnostech domluvy v Praze mezi 
zástupci KS a skupinou, kterou zastupoval. Po-
dle mého mínění měl za úkol spojovat důstojníky 
s odb. org.

Doporučili Podborskému, aby se Kolínským 
dal informovat a výsledek nám vždy sdělil. Ve-
línský slíbil přivést do Brna některé představitele 
skupiny, kterou zastupoval. Jména neřekl.

Ptašinský měl být spojkou mezi sociálně 
pokrokovou skupinou, kterou jsme chtěli vytvořit 
a důstojníky. Důstojníci jej zpočátku odmítali, ale 
pak slíbili přijmout. Schůzku s nimi podle mého 
vědění neměl. Měl jsem vylíčiti cíle a činnost.

To je všechno nač jsem vzpomněl a co jsem 
dělal, všechno co vím. Napsal jsem to, abych 
ulehčil situaci mým přátelům. Nechtěl bych, 
aby na nich výpověď byla vymáhána tak, jako 
na mě výpověď o věci, kterou jsem opravdu jinak 
neznal a o níž jsem řekl všechno, co jsem věděl.

LITERÁRNÍ KAVÁRNA V KNIHOVNĚ

6.2. Literární kavárna a Všecky krásy světa
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Opakuji znovu. Mně a mým přátelům 
šlo o příští uspořádání Československa. 
Cestu, kterou k němu dojdeme, jsme ne-
mohli posoudit konkrétně. Neznali jsme, 
jak se bude vyvíjet celá evropská politika, 
věřili jsme však, že český lid bude zase 
jednou úplně svobodný a nechci, aby to 
byla výmluva, že bude spolupracovat 
v dobrém smyslu s národem německým. 
To plyne ostatně i z dřívější orientace 
komunistické politiky. Ta byla proti Ver-
sailleskému míru.

Tím více je to teď možné, jestliže 
i stát, ke kterému máme velké sympatie, 
SSSR, chce spolupracovati s národem 
německým.

2. organizace nebyla vybudována 
a nevstoupila v činnost. Formovala se 
ovšem.

Přijmu tedy trest, prosím však, aby pro 
mé méně zúčastněné přátele byl mírnější.

Je prosím za odpuštění.
Oldřich Blažek

Dle pamětí starších občanů byla katastrofi cká 
povodeň 24. srpna 1845, kdy voda šla 3 a půl 
metru nad normál a při povodni zahynulo několik 
ovcí a byla přívalem vody odnesena obecní ko-
várna. Obilí bylo celkově sklizeno, leč louky ležící 
u obce Jestřebí byly úplně zničeny a zaplaveny. 

Druhá katastrofi cká povodeň přišla v roce 
1879 7. června v 5 hodin odpoledne. Při této 
povodni byly veškeré domy poblíže položené 
zatopeny, nábytek šatstvo a vnitřní zařízení 
zničeno. Taktéž i na pozemcích ležících při toku 
Býkovky úroda veškerá zničena ve výměře 20 
hektarů a to tak dokonale, že nebylo úplně znát, 
kde co bylo zaseto. Mimo to chodilo více men-
ších povodní jako tu v roce 1867, kde zničen byl 
i jeden lidský život Josefa Fojta (z gruntu č. 48). 
Na obytných staveních sice škod nezpůsobila, 
leč pozemky částečně zaplavila.

Zkázonosná povodeň překvapila obec naši 
opět 1. července 1922 v 5 hodin odpoledne, kdy 
luka po sklizni sena byly zaplaveny až po Strá-
nice. U Kopeckých (dřívější dům č. 41) voda 
probrala zeď u světnice a okny a dveřmi tekla 

KATASTROFÁLNÍ POVODNĚ V OBCI JESTŘEBÍ
voda ven. Voda z hlavního potoka se rozlila, 
jelikož potok byl zarost1ý křovím, takže obcí 
jeden proud hlavní šel po zahradách Krejčího, 
Nováka, Zeráka, kteří měli vodu ve světnici, až 
některý nábytek po světnici plaval. Druhý proud 
se vyvalil v Zákružině (v místech, kde bylo po re-
gulaci zřízeno brodidlo a valil se celou silou přes 
zahradu Cihlářovu, Nečasovu a naši Přibylovu, 
kdež pobrala nám mnoho dřeva. U nás vystou-
pila voda až na mlaty. U školy pobrala mnoho 
plotů, které byly zaneseny v žumpách u Hlavá-
če. Třísky, které byly v rázu, byly zaneseny až 
ke Spešovu na louku, na nich sedělo 8 slepic 
a kohout. Všechny dostal pan řídící učitel Dvořák 
zpět. Ploty a palivové dříví se sbíralo po polích 
a lukách v žumpách a bahně. Stavitelovi Vese-
lému desky od pily byly odneseny na Šebánkovu 
zahradu. Utopilo se tehdy asi 5 koz a 2 prasátka. 
Celkem škody na dobytku, obilí a majetku se 
čítaly přes 80.000 Kč.

Pramen: Rukopis Josefa Přibyla (8.2.1853 
– 13.10.1949) z Jestřebí z gruntu č.16.

Břetislav Tříska – kronikář
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Aktuálním tématem dnešní doby – v návaz-
nosti na problém globálního oteplování, zne-
čistění životního prostředí a změny klimatu, jež 
nesouvisí s přirozeným vývojem naší planety 
– jsou bezesporu nejrůznější živelní pohromy. 
Je pravdou, že různé tyto události snad bývají 
častější, nárazovější a v řadě případů ničivější, 
avšak rozhodně nelze přijmout tvrzení, které 
určitě již slyšel každý z nás a které se vždy nese 
v duchu „to dříve nebývalo“.

Pojmem „dříve“ můžeme chápat leccos – 
v případě výše zmíněného tvrzení ale jde vesměs 
o dobu vymezenou dosahem paměti žijících 
lidí. Podíváme-li se ale na „hlubší dříve“ více do 
minulosti, můžeme si povšimnout, že nejrozma-
nitější přírodní a klimatické jevy se odedávna 
těšily přízni nejen vědců, ale také mnohých 
kronikářů a dalších pozorovatelů, kteří nám 
zachovali o těchto událostech záznamy různé 
podrobnosti i věrohodnosti. Samozřejmě, že 
přístup k těmto pozorováním se během času 
měnil a postupně převážily vědecké aspekty nad 
těmi staršími, které v podobných jevech častokrát 
viděly zásahy nadpřirozených sil. Ale to nechme 
stranou. Nám tyto záznamy – ať již kronikářské, 
vědecké nebo laické včetně později přibývající 
úřední dokumentace – mohou zprostředkovat 
kromě velmi zajímavého čtení také informace, s 
nimiž ono okřídlené „to dříve nebývalo“ můžeme 
snadno vyvrátit. Povodně, třeskuté mrazy, či 
naopak neobvykle teplé zimy, vichřice, krupobití, 
tornáda a další jevy nejsou rozhodně plodem 
moderní doby a mnohokrát uměly řádně znepří-
jemnit život i našim předkům. Jednou z takových 
událostí byla povodeň, k níž došlo před 75 lety, 
na samém začátku března roku 1937. Zájem o 
tuto povodeň, projevující se snahou zjistit k ní 
alespoň nějaké podrobnosti, u mě podnítily už 
před časem tři nevelké fotografi e z alba po praro-
dičích. Zachycují roh dnešní ulice Oldřicha Blažka 
a části nynější Nové ulice právě během zmíněné 
povodně v březnu 1937. Dva z těchto snímků pro 
ilustraci budou přiloženy k 2. části článku, třetí 
vynechávám vzhledem k dosti špatné kvalitě.

V onom roce 1937 došlo k podobné situaci, 
jako o šedesát let později, v červenci 1997 – velký 
vzestup hladiny nastal na řece Svitavě, která se 

POVODEŇ V ROCE 1937 V RÁJCI A OKOLÍ
1. část

vylila z koryta, přes tzv. „Luka“ se přelévala do Bý-
kovky a navíc způsobila vzestup její hladiny díky 
soutoku poblíž šamotky, kdy docházelo k vyrov-
nání hladin obou toků a díky tomu i k rozvodnění 
Býkovky samotné.

Zatímco Býkovka byla v té době více než 
deset let zregulována, což kdysi časté záplavy 
výrazně omezilo, Svitava dosud zůstávala prak-
ticky bez jakýchkoliv úprav v původní podobě, 
kterou jí vtiskla během věků sama příroda. Jak 
vyplývá z dobových pramenů, nebyly povodně 
na Svitavě ničím obzvláště výjimečným a obje-
vovaly se v dosti častých intervalech. Proto bylo 
zejména ve 20. století voláno po úpravách říčního 
koryta nejen v podobě stavby a zvyšování hrází, 
k čemuž v různých podobách docházelo, ale také 
po celkové regulaci této řeky.Ta však v původních 
požadavcích a záměrech v celkovém měřítku 
provedena nikdy nebyla (s výjimkou dílčích re-
gulací či úprav některých úseků), a s ohledem 
na dnešní nové možnosti i přístup k problematice 
již ani provedena nebude. Regulace Svitavy, kte-
rá byla plánována velmi dlouho (vlastně již od dob 
rakouského mocnářství), se znovu stala vysoce 
aktuální na konci 30. let 20. století, kdy bylo jed-
náno o zregulování též na území městyse Rájec 
nad Svitavou. Nezůstalo jen u slov – proběhly 
zaměřovací práce, byl vypracován podrobný 
projekt, avšak k realisaci nedošlo. Tento rozsáhlý 
a finančně náročný projekt totiž přišel akorát 
do doby, která podobným záležitostem přála 
pramálo – vypukla válka, brzy se začal projevovat 
nedostatek peněz i materiálu, nemluvě o faktu, že 
maximum prostředků bylo odváděno na válečné 
účely. Proto byla celá věc dána r. 1941 takříkajíc 
„k ledu“ a později se k ní už nikdo nevrátil…

Jednou z pohnutek k většímu zájmu o úpravy 
na Svitavě byla právě povodeň r. 1937. Tehdy 
vznikla dokonce petice, sepsaná Starosten-
ským sborem okresu blanenského společně se 
zástupci obcí v povodní Svitavy, volající po re-
gulaci řeky v úseku mezi Svitávkou a Blanskem. 
Petice, na jejímž konci nalezneme doslova „pře-
hlídku“ obecních razítek a podpisů tehdejších 
představitelů obecních samospráv v řadě obcí 
na Blanensku a Boskovicku, zůstala zachována 
v materiálech Zemského úřadu Brno, depono-
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vaných dnes v Moravském zemském archivu. 
Úvod petice názorně vykresluje tehdejší situaci 
ohledně záplav – cituji:

„Již po tolikáté trpí naše kraje ležící v povodí 
řeky Svitavy vodními pohromami, které ničí pole, 
luka, zahrady, domy, hospodářská stavení, ulice 
a cesty a tyto škody nastupují s pravidelností 
a s takovou ničivostí, že všechny obce volají a 
prosí za podniknutí kroků ke konečné regulaci 
řeky Svitavy.

V posledních třiceti létech aspoň šestkrát 
došlo ke katastrofálním povodním a k ohromným 
škodám, kromě toho Svitava každoročně působí 
škody na okolních pozemcích a naposledy nyní 
v únoru a v březnu 1937 rozvodněná Svitava 
vylila se z břehů a zatopila kraje od Svitávky až 
do Blanska, tyto věci a těžké škody z této živelní 
pohromy vzešlé byly podrobně vylíčeny naším 
denním tiskem českým i německým (…).

V obcích se musel lid stěhovat do bezpečí, 
byl odnášen nábytek, zásoby, odváděn dobytek, 
voda ničila pole, luka, sady, zahrady, domy, 
dílny, silnice a cesty, řeka Svitava vyhlodala si 
v mnohých místech nové řečiště, velké komplexy 
půdy jsou zaneseny pískem, kamením, nánosem, 
takže tato půda jest pro zemědělství ztracena. 

Příčinou všech těchto enormních škod jest 
nepravidelný tok řeky Svitavy, která zřejmě nemá 
nad sebou pána, a není naprosto žádnou okrasou 
naších krajů, ani dokumentem technické vyspě-
losti dnešní doby (…).“

Jako zajímavý detail s vazbou na naše 
město můžeme doplnit, že jedna ze schůzí, 
na níž byla věc projednávána, proběhla přímo 
v Jestřebí 21. 3. 1937. Toto datum pak nese 
i samotná petice, na níž mj. nalezneme podpis 
starosty Rájce nad Svitavou MVDr. Huber-
ta Rakovčíka (1870 –1943), i starosty obce 
Jestřebí Jana Stříže (1869 –1958). Oba pánové 
se podepsali nejen za „své“ obce, ale také 
za Starostenský sbor okresu blanenského 
(míněn je soudní okres Blansko, který tehdy 
existoval v rámci politického okresu Bosko-
vice), kde dr. H. Rakovčík vykonával funkci 
místopředsedy a J. Stříž funkci pokladníka. 
Nechybí ani podpis předsedy sboru, dlouhole-
tého blanenského starosty a věhlasného advo-
káta JUDr. Karla Rodkovského (1879 –1960), 
rájeckého rodáka. 

Z dalších soudobých zpráv – zejména růz-
ných hlášení a také záznamů z jednání zastupi-
telstva městyse Rájce n. Svit. můžeme dát celé 
události konkrétní obrysy:

K povodni, která dosáhla vrcholu právě 
onoho 1. 3. 1937, došlo v důsledku náhlé oblevy, 
jež nastala koncem února a přinesla po skoko-
vém oteplení zvláště od 28. 2. 1937 rychlé tání 
sněhu, doprovázené navíc trvalým deštěm. Již 
v ranních hodinách 1. 3.  vystoupala hladina 
Svitavy natolik, že se vylila z břehů a v krátké 
době zaplavila níže položená místa – pole, louky 
i zástavbu – od Letovic až po město Blansko 
(bráno z hlediska správního obvodu tehdejší-
ho politického okresu Boskovice). Následek 
povodní byl tento:

Ve Zboňku rozvodněná Svitava zaplavila při-
bližně 800 mír polí a luk a vnikla do třech domů;
- ve Svitávce bylo zaplaveno na 1800 mír polí 

a luk a voda vnikla do třinácti domů a dále 
do jedenácti domů poblíž potoka Semíče. 
Za textilkou firmy MosesLöw-Beer utrhla 
voda 5 metrů břehu těsně u továrních budov 
(až po základy objektů)a u jezu. Jen díky 
okamžitému zabezpečení a opravou se za-
mezilo dalšímu sesouvání břehu a tím i sesutí 
ohrožené tovární budovy. Ohrožen byl také 
mostek přes řeku u továrny. Poškozeny byly 
rovněž břehy za textilkou až po most na silnici 
Svitávka – Chrudichromy, které byly sesuté 
na některých místech až 3 m do hloubky 
přilehlých pozemků. Poškozeny byly také 
břehy u potoka Sebranky vlivem vzestupu 
její hladiny kvůli zdvihu Svitavy;

- z dřevěného mostu na státní silnici poblíž Sa-
siny byla odlomena jedna podpěra; ve Skalici 
nad Svitavou, Mladkově a Lhotě Rapotině 
byly zatopeny pozemky při řece a několik 
sklepů a dvorů. Zcela zaplavena a neprůjezd-
ná byla silnice ze Lhoty Rapotiny na Oboru, 
a to po obou stranách železniční tratě – ze 
strany od Lhoty Rapotiny asi 300 m od tratě, 
ze strany od Obory asi 50 m. Zaplavena byla 
také silnice mezi Mladkovem a Svitávkou. 
V obou případech byl poškozen povrch silnice 
vzhledem k proudění vody přes její těleso. 
U Mladkova došlo k odplavení břehů o cel-
kové délce cca 150 m a šířce od ½ do 2 m. 
Na katastru Skalice n. Svit. byly podemlety 
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a z velké části odplaveny břehy v úhrnu cca 
260 m o šířce ½ – 2 m, přičemž v důsled-
ku podemletí se vyvrátilo několik stromů. 
U Lhoty Rapotiny byly podemlety a odplaveny 
břehy na více místech o délce 530 m a šířce 
od 30 cm do 2 m. Kvůli podemletí se zde vy-
vrátilo několik stromů. Za Lhotou Rapotinou 
bylo také v lesním úseku podemleto těleso 
silnice Lhota Rapotina – Doubravice o délce 
asi 20 m a šířce až 1½ m. Násep byl záhy 
zapilotován a opraven navážkou;

- poškozeny byly také vodní stavby v dané 
lokalitě, zejména meliorační hráze u Skalice, 
Mladkova a Svitávky;

- u Doubravice n. Svit. byly poškozeny bře-
hy na několika místech, nejvíce pak poblíž 
železniční zastávky směrem ke Lhotě Rapo-
tině, kde došlo k utržení břehu v délce 11 m 
a šířce 4½ m spolu se čtyřmi stromy, které 
ještě 18. 5  ležely spadlé příčně v řece. 

Petr Sychra
konec 1. části

1. 3. čtvrtek v 18 hod  WARNER BROS
O B Ř A D

Film je inspirovaný skutečnými událostmi. Sle-
duje poněkud skeptického amerického studen-
ta kněžského semináře, který navštěvuje školu 
exorcizmu ve Vatikánu. Během svého pobytu 
se seznámí s neortodoxním knězem, který mu 
ukáže i temnou stranu jeho víry. V hlavních 
rolích Anthony Hopkins, Colin O‘ Donoghue.

Thriller USA s českými titulky.  114 minut
Premiéra 17. 3. 2011 Vstupné 49, – + 1. – Kč

8. 3. čtvrtek v 18 hod  FALCON
A N O N Y M

Příběh fi lmu, který se odehrává v Anglii za vlády 
královny Alžběty spekuluje o otázce, která už 
po staletí vrtá hlavami akademiků a historiků: 
kdo je doopravdy autorem díla, připisovaného 
Williamu Shakespearovi? Tento fi lm nabízí jed-
nu z možných verzí jejich výkladu a zaměřuje 
se na dobu, kdy politické skandály a intriky, 
tajné románky na královském dvoře a zákeřné 
plány hamižných šlechticů vycházely na svět-
lo na těch nejpřekvapivějších místech, např. 
na londýnských jevištích.
Hrají Vanessa Redgrave, Rhys Ilfans a další.

Historický fi lm VB/Německo s českými titulky. 
Premiéra 10. 11. 2011
Vstupné 49. – + 1. – Kč  130 minut

PROGRAM KINA DOUBRAVICE NAD SVITAVOU
BŘEZEN   2 0 1 2

15. 3. čtvrtek v 18 hod  BLUE SKY
D R I V E

Říkají mu Řidič. Přes den je fi lmovým kaskadé-
rem, po nocích si přivydělává jako nájemný řidič 
zločineckých gangů. Samotářskému a zcela 
rozpolcenému Řidiči změní život náhodné se-
tkání se sousedkou Irene, se kterou tráví stále 
více času. Vše se však změní, když je z vězení 
propuštěn její manžel Standard. Řidič se s ním 
domluví na poslední loupeži, která má umožnit 
Standardovi splatit dluh, kvůli kterému je vydí-
rán. Ukáže se však, že to byla nastražená past 
a Standard v přestřelce umírá. Vše se začíná 
komplikovat, a aby Řidič ochránil sebe i Irene, 
musí udělat to, co umí nejlépe – řádně šlápnout 
na plyn. Na fi lmovém festivalu v Cannes 2011 
získal fi lm cenu za nejlepší režii.
Akční fi lm USA s českými titulky.  101 minut
Premiéra 15. 9. 2011 Vstupné 49. – + 1. – Kč

22. 3. čtvrtek v 18 hod  BONTON
I ŽENY MAJÍ SVÉ DNY

„Nechápu, jak mi za rok může být pětačtyři-
cet, když pořád ještě nevím, čím chci být, až 
vyrostu.“
Celý příběh začíná čtyřiačtyřicátými narozenina-
mi Eriky (Ivana Chýlková), která dostane pěkné 
přání od své bývalé švagrové (Zuzana Bydžov-
ská), trapný vzkaz v rozhlasovém pořadu od bý-
valého manžela (Bob Klepl), krém na vrásky 
od homosexuálního kamaráda Richarda (Ondřej 
Sokol) a dárkový striptýz od své matky (Zuzana 
Kronerová). Přáníčko si doma vystaví, při vzka-
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zu se dojatě rozpláče a dárkového striptéra jí 
okamžitě přebere kamarád Richard. Erika má 
téměř všechno – velký byt s terasou, svobodu, 
kadeřnický salón, ale stále touží po jediném, co 
nemá – a to je vlastní dítě. Jenže některé věci se 
nalinkovat nedají – například mladičký barman 
Adam (Vojta Kotek).
Komedie ČR.  Premiéra 3. 11. 2011
Vstupné 49. – + 1. – Kč  110 minut

29. 3. čtvrtek v 18 hod  BONTON
POUPATA

Tak trochu jiný příběh.
Film vypráví o těžké zkoušce rodiny, žijící v kraji 
drsných pravidel. Postavy žijí velkými ideály 
v kontrastu s malostí svých činů. Rodina Jardy 
Hrdiny (Vladimír Javorský) žije v zapadáko-
vě. Jarda pracuje jako hradlař na dráze, jeho 
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koníčkem je lepení modelů ze sirek v láhvích, 
jeho slabostí závislost na výherních automa-
tech. Jardova žena Kamila (Malgorzata Pikus) 
uklízí nádražní toalety a sní o tom, že spolu se 
svými vrstevnicemi secvičí spartakiádní skladbu 
„Poupata po pětadvaceti letech“ a předvedou 
ji s pýchou celému městu. Dcera Agáta (Mari-
ka Šoposká) touží po šťastném životě daleko 
od domova, syn Honza (Josef Láska) věří v sílu 
lásky bez ohledu na okolnosti, za kterých se zro-
dila. Jediný Jarda ví, že svět ani sebe nezmění. 
Vědom si svého slabošství, nepokouší se o nic. 
Chorobná závislost na výherních automatech 
přivede jeho nejbližší do neřešitelné životní situ-
ace. Skutečný a přesvědčivý pokus o záchranu 
rodiny přijde ve chvíli, kdy už je pozdě…
Sociální drama ČR.  Premiéra 15. 12. 2011
Vstupné 49. – + 1. – Kč  94 minut

V DUBNU V NAŠEM KINĚ UVIDÍTE
-  Rodina je základ státu
-  Dokonalý únik
-  Čtyři slunce
-  Kontraband

NESEĎTE DOMA, PŘIJĎTE DO KINA

ANONYMNÍ ALKOHOLICI
Rádi bychom vás informovali, že v Blansku 

začala působit skupina Anonymních Alkoho-
liků  – PROMĚNA (Skupina AA). Setkání mají 
každý pátek od 17,30 h v prostorách Oblastní 
Charity na Komenského ul. č. 19.

Skupina AA je nezisková organizace pro 
lidi závislé na alkoholu. V ČR působí více než 
20 let cca 40 skupin.

Bližší informace a kontakty: 
www.anonymnialkoholici.cz

aa.blansko@gmail.com
Tomáš: 603 781 471, Jirka: 603 170 835

Tyto byty je možné pronajmout nejen bla-
nenským občanům, ale i občanům s trvalým 
pobytem v blanenském regionu a také v rámci 
celé republiky. 

Žádosti o nájem bezbariérového bytu se 
podávají na předepsaném tiskopise na odboru 
sociálních věcí Městského úřadu v Blansku. 
Přílohou žádosti je vyjádření lékaře, zda nájem 
bytu vzhledem ke zdravotnímu stavu žadatele 
doporučuje. 

Žádost o poskytnutí nájmu bezbariérového 
bytu může podat občan České republiky, který je 
zletilý, způsobilý k právním úkonům, je občanem 
bydlícím v podmínkách, které jsou vzhledem 
k jeho zdravotnímu stavu nevyhovující. 

Nájem bytu se uzavírá na dobu určitou 
–  jeden rok. V případě řádného plnění všech 
podmínek je nájemní smlouva prodloužena vždy 
o další rok. 
Podrobnější informace lze získat na Městském 
úřadu v Blansku, odboru sociálních věcí, 
oddělení sociální pomoci, nám. Republiky 1, 
Blansko - kancelář č. 122, tel. 516 775 244. 

INFORMACE O MOŽNOSTI NÁJMU BYTŮ 
ZVLÁŠTNÍHO URČENÍ –  BEZBARIÉRO-

VÝCH BYTŮ V BLANSKU 

Město Blansko je vlastníkem bytů zvláštního 
určení, které jsou upravené pro bydlení zdra-
votně postižených osob. 

10.3.2012  v 16.00 hod.  kino KD Jedovnice
DOSTAVENÍČKO S JOŽKOU GOLONKOU

Vstupné 70,- Kč (předprodej v knihovně na 
náměstí v Jedovnicích)

Po skončení besedy posezení při hudbě 
různých žánrů.
Srdečně zve Městys Jedovnice spolu s MS ČČK 



� 29 INZERCE

*při paletovém odběru

1. Vjet dovnitř

2. Naložit

3. Odjet
NEJŠIRŠÍ VÝBĚR STAVEBNIN 
A STAVEBNÍCH ELEMENTŮ 
ZA NEPORAZITELNÉ CENY !

Navštivte také 
naše zahradní 

centra, kde 
jsme pro vás 
připravili vše 
pro zahájení 
jarní sezóny!

NEJŠIRŠÍ VÝBĚR ZA NEJLEPŠÍ CENY !
BRNOBRNO

Brno, Strážní 7, vchod z ul. Heršpická • Po – Pá 700 – 2100, So – Ne 800 – 2100 • www.bauhaus.cz
Tato nabídka platí do vyprodání zásob, nejdéle však do 1. 4. 2012 (včetně). Ceny jsou uvedeny včetně DPH. 

Platí pro obvyklé množství jedné domácnosti. Chyby a změny jsou vyhrazeny.

2.990,-

4.990,-2.390,- 1.690,-

plné – buk

998,-
m2 od

115,-*

Průmyslové el. topidlo
3 stupně: 700/ 1300/ 
2000 W, IPX4, 
s termostatem

Univerzální podkladové desky 
OSB SUPERFINISH® ECO
k odběru po kusech, 2500 x 625 mm, 
tl. 12, 15, 18 nebo 22 mm, pero/ drážka

od 129,-/ m2 (kusový odběr)

Interiérové dveře fóliované
šířka: 60, 70, 
80, 90 cm, 
výška 197 cm, 
levé/ pravé, 
buk
2/3 sklo

1.790,-

Koupelnový 
nábytek Super 65
spodní skříňka 
š 60 x v 81 x h 38,5 cm, 
lakovaná lesklá bílá 
dvířka, korpus mat, 
zrcadlo š 67 x v 103 cm 
s halogenovým 
osvětlením,  
vč. keramického 
umyvadla š 65 cm, 
bez baterie

Krbová kamna 
Tirol
výkon 6 kW, 
výhřevnost až 
135 m3, rozměry: 
v 980 x š 485 x 
h 426 mm, 
horní kouřovod 

 150 mm, 
keramická polička, 
hmotnost 67 kg

Elektrický 
topný panel
příkon 400 W, 
jednoduchá 
instalace, nízké 
pořizovací 
a provozní 
náklady, 
rozměr panelu: 
60 x 60 x 1 cm

BEZ FORMALDEHYDU

6 kW

Rajec 130x180 BW.indd   1 15.02.12   13:25
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• Kvalitní obkladačské práce
 Kučera Josef, Rájec-Jestřebí 679 02
 Hradisko 105 – tel./fax: 516 432 707
 mob. 605 086 952

• Studio Věra – O. Blažka 71, Rájec-Jestřebí
 nabízí pedikúru, manikúru a solárium
 trubice v soláriu splňují normu EU
 objednávky na 602 966 509

• Opravuji staré nástěnné a starožitné hodiny 
a budíky. Nabízím také stavební práce.

 Tel.: 604 985 420

• Nabízím odvoz různého zboží dvoukolovým 
vozíkem, připojeným za osobním automobi-
lem. Maximální váha zboží je 500 kg. Bližší 
informace na tel.č.: 773 802 223.

• Sbírám, případně koupím veškeré materiály 
vztahující se k historii Rájce-Jestřebí – 
pohlednice, fotografie, tiskoviny, rukopisy, 
výstřižky a další písemné i obrazové do-
kumenty.  Možná též dohoda o zapůjčení 
materiálů a jejich vrácení po vytvoření kopie. 

 Petr Sychra, kontakt: 607 230 078 (ve večer-
ních hodinách)

• Koupíme zahradu nebo sad (možno i s chat-
kou) v okolí Rájce-Jestřebí. Více informací na 
tel.č.: 721 092 260.

Usnesení č. 1
Rada města konstatuje, že po prohlídce osvět-
lení v Holešíně bylo na požadovaném místě 
zjištěno rovnoměrné osvětlení ulice umístěním 
světla na každém druhém sloupu. Rada města 
rozhodla veřejné osvětlení v Holešíně nerozši-
řovat, ale pokračovat v započaté výměně svítidel.

Usnesení č. 2
Rada města revokuje své rozhodnutí – přijaté 
usnesením č. 10 ze dne 09.01.2012 takto:
Rada města rozhodla uzavřít s a. s. Telefónica 
Czech Republic smlouvu o zřízení věcných 
břemen na pozemcích města Rájec-Jestře-
bí parc. č. 650, 694, 707 a 708 v k. ú. Rájec 
nad Svitavou ke zřízení, provozování, údržbě 
a opravám podzemního komunikačního vedení 
dle návrhu předloženého společností Telefónica 
Czech Republic.

Usnesení č. 3a
Rada města projednala žádosti uživatelů kul-
turních zařízení a rozhodla uzavřít smlouvy 
o výpůjčce kluboven v sokolovně, Fügnerova 
281, Rájec-Jestřebí:
-  klubovna č.1, 2 a 3 – Centrum Motýlek, Hor-

ní 136, Rájec-Jestřebí (Centrum Motýlek 
umožní případné využití klubovny č. 1 půjči-
telem městem Rájec-Jestřebí).

-  klubovna č. 4 – Český Junák – svaz skautů 
a skautek, Nová 304, Rájec-Jestřebí

-  klubovna č. 5 – Sbor dobrovolných hasičů 
Rájec, Havlíčkova 46, Rájec-Jestřebí

U S N E S E N Í
ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 23. 1. 2012

-  klubovna č. 6, 2 sklady kulis – Divadelní 
spolek v  Rájci-Jestřebí, Ol. Blažka 199, 
Rájec-Jestřebí.

Smlouvy budou uzavřeny na dobu neurčitou, 
s výpovědní lhůtou 2 měsíce, jejíž běh počíná 
prvním dnem měsíce následujícího po doručení 
výpovědi druhé straně.
Vypůjčitelé se budou podílet na částečné úhradě 
provozních nákladů, zejména energií, a to část-
kou ve stávající výši (200 Kč vč. DPH měsíčně 
za jednu místnost do 25 m2, 300 Kč vč. DPH 
měsíčně nad tuto výměru). Pronajímatel si vy-
hrazuje právo po vyhodnocení skutečné výše 
nákladů města Rájec-Jestřebí na provoz kul-
turního centra stanovit od 1. června 2012 podíl 
vypůjčitelů na provozních nákladech v jiné výši.

Usnesení č. 3b
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
na sál sokolovny pro pravidelně se opakující 
aktivity Domu dětí a mládeže Blansko, Údolní 2, 
Blansko. Smlouva bude uzavřena na dobu 
neurčitou s výpovědní lhůtou 2 měsíce, jejíž 
běh počíná prvním dnem měsíce následujícího 
po doručení výpovědi druhé smluvní straně. 
Nájemné bude hrazeno dle schváleného ceníku 
úhrad za kulturní centrum – sokolovnu.

Usnesení č. 3c
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvy 
na sál v K-áčku s nájemci:
-  K. Sedláčková
-  Pionýrská skupina PAŘEZ, Fügnerova 283, 
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Smlouvy budou uzavřeny na dobu neurčitou, 
s výpovědní lhůtou 2 měsíce, jejíž běh počíná 
prvním dnem měsíce následujícího po doru-
čení výpovědi druhé straně. Nájemné bude 
činit 300 Kč měsíčně vč. DPH. Pronajímatel si 
vyhrazuje právo po vyhodnocení skutečné výše 
nákladů města Rájec-Jestřebí na provoz K-áčka 
stanovit od 1. června 2012 nájemné v jiné výši.

Usnesení č. 4
Rada města bere na vědomí sdělení o bytové 
situaci paní Dvořáčkové. Rada města rozhodla 
vzhledem k tíživé životní situaci žadatelky udělit 
výjimku a poskytnout přednostně byt.

Usnesení č. 5
Rada města se seznámila s přehledem pohle-
dávek na nájemném z obecních bytů a zálohách 
na služby vč. nákladů soudního řízení k 31. 12. 
2011. Z přehledu vyplývá, že pohledávky vůči 
4 dlužníkům, u nichž je nízká pravděpodob-
nost vymožení, činí 844.488 Kč (jsou vedeny 
na podrozvahovém účtu), v ostatních 22 přípa-
dech pak dluh vůči městu Rájec-Jestřebí činí 
447.554 Kč. Rada města rozhodla sledovat 
pečlivě stav pohledávek na nájemném z obec-
ních bytů a do jednání rady města v červnu 2012 
předložit aktualizovanou zprávu.

Usnesení č. 6
Rada města rozhodla zveřejnit pronájem části 
pozemku parc. č. 323 ostatní plocha o výměře 
8 m2 (z celkové výměry 939 m2) v k. ú. Jestřebí, 
na němž je umístěn bývalý novinový stánek.

Usnesení č. 7
Rada města projednala žádost pana Sedláčka 
o povolení dočasného uložení palivového dřeva 
na pozemku parc. č. 14/1 v k. ú. Rájec nad Svi-
tavou. Rada města konstatuje, že je nezbytné 
požádat dříve než je plocha využita.
Rada města souhlasí s uložením palivového 
dříví na části pozemku parc. č. 14/1 v k. ú. Rá-
jec nad Svitavou s tím, že musí být odklizeno 
nejpozději do 5. února 2012 a plocha musí být 
uvedena do původního stavu.

Usnesení č. 8
Rada města projednala návrh smlouvy o dílo 
na provedení prací v obecních lesích s Jiřím 
Jelínkem, Němčice u Boskovic č. 72. Rada 
města souhlasí s uzavřením smlouvy dle před-
loženého návrhu.

Usnesení č. 9
Rada města projednala návrh kupní smlouvy 
na prodej dřeva s Jiřím Jelínkem, Němčice u Bo-
skovic č. 72. Rada města souhlasí s uzavřením 
smlouvy dle předloženého návrhu.

Usnesení č. 10
Rada města projednala žádost Lesy města 
Brna, a. s. o vyjádření k Havarijnímu plánu pro 
provozovnu Manipulačně-expedičního skladu 
v Rájci-Jestřebí. Rada města nemá k předlo-
ženému havarijnímu plánu výhrady.

Usnesení č. 11a
Rada města projednala žádost pana Vašíčka 
o sdělení postupu Městského úřadu Rájec-
-Jestřebí ve věci výherních hracích přístrojů. 
Rada města bere na vědomí vyjádření vedoucí 
hospodářsko správního odboru v záležitosti 
řešené v rámci přenesené působnosti. Rada 
města dále bere na vědomí sdělení, že případ 
byl dořešen v souladu se zákonem.

Usnesení č. 11b
Rada města projednala žádost Gymnázia 
a Střední odborné školy Rájec-Jestřebí, o. p. s. 
o příspěvek do tomboly na ples a rozhodla 
poskytnout dar ve výši 500 Kč.

Usnesení č. 11c
Rada města projednala žádost podanou panem 
Švédou za o. s. Společně obětem hor, Polní 18, 
Staré město o příspěvek na vybudování kopie 
vyhořelého kostelíku, která má být umístěna 
na Červenohorském sedle jako památka na obě-
ti hor. Rada města rozhodla vzhledem k velké-
mu množství naléhavějších žádostí o příspěvek 
v regionu žádost nepodpořit.

Usnesení č. 11d
Rada města projednala žádost ROSA market, 
s. r. o., J. Silného 2683, Kroměříž o neuplatně-
ní valorizace nájemného v roce 2012 o míru 
infl ace. Rada města rozhodla neuplatnit na-
výšení nájemného za užívání nebytových pro-
stor – prodejny potravin na Komenského 621, 
Rájec-Jestřebí o míru infl ace v roce 2012, a to 
od 01.02.2012 s ohledem na veřejný zájem 
o zachování této služby.

Ing. Pavel Perout v. r. Romana Synakieviczová v. r.
 starosta  místostarostka
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Usnesení č. 1a
Rada města se seznámila s novelizací školské-
ho zákona ve věci týkající se konkursního řízení 
na ředitele škol včetně výkladového stanoviska 
Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy.

Usnesení č. 1b
Rada města projednala Zprávu městské poli-
cie Rájec-Jestřebí ve věci provozu nákladních 
automobilů a parkování nákladních automobilů 
i ostatních vozidel na ulici Ol. Blažka v Rájci-
-Jestřebí.

Usnesení č. 2
Rada města souhlasí se zřízením zpevněné od-
stavné plochy pro osobní automobil na pozemku 
města parc. č. 1101/1 ostatní plocha o výměře 
cca 8 m2 v k. ú. Rájec nad Svitavou před rodin-
ným domem čp. 193 na ul. Ol. Blažka. Žadatel 
vybuduje tuto plochu na vlastní náklady, a to 
buď formou zatravňovacích pásů nebo po celé 
ploše zatravňovací dlažbou. Podmínkou je, že 
bude parkováno vodorovně s místní komunikací.

Usnesení č. 3
Rada města projednala Plnění příjmů a čerpání 
výdajů města k 31.12.2011.

Usnesení č. 4
Rada města rozhodla pronajmout panu Zouha-
rovi část pozemku parc. č. 824 ostatní plocha 
o výměře 257 m2 (z celkové výměry 1342 m2) 
v k. ú. Jestřebí. Pozemek bude pronajat na dobu 
neurčitou za účelem zřízení zahrádky.

Usnesení č. 5
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
na byt č. 2 v bytovém domě na Sportovní 436, 
Rájec-Jestřebí s paní Šmerdovou.

Usnesení č. 6
Rada města souhlasí s uzavřením smlouvy 
o smlouvě budoucí o zřízení práva odpovídající-
ho věcnému břemenu s E. ON Distribuce, a. s., 
České Budějovice. Budoucí věcné břemeno se 
bude týkat stavby „Jestřebí, přeložka VN Císař“ 
a spočívá v protnutí pozemků parc. č. 473, 472/1 
a 482/1 vodiči VN a umístění podpěrného bodu 
VN na pozemku parc. č. 482/1 v k. ú. Jestřebí. 
Věcné břemeno bude zřízeno na dobu neurčitou 
za jednorázovou úhradu 3.000 Kč.

U S N E S E N Í
ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 6. 2. 2012

Usnesení č. 7a
Rada města rozhodla, že uživatelé kluboven 
v domě na ul. Jurkova 643, Rájec-Jestřebí se 
budou i nadále podílet na částečné úhradě 
provozních nákladů, zejména energií ve vy-
půjčených prostorách částkou 300 Kč vč. DPH 
měsíčně. Rada města si vyhrazuje právo po vy-
hodnocení skutečné výše nákladů města Rájec-
-Jestřebí na provoz kluboven v tomto bytovém 
domě stanovit od 1. června 2012 podíl vypůjči-
telů na provozních nákladech v jiné výši.

Usnesení č. 7b
Rada města bere na vědomí poděkování 
Diecézní charity Brno, Oblastní charity Blansko 
za pomoc při Tříkrálové sbírce 2012. Z částky 
1 400 018 Kč vybrané na okrese Blansko přispěli 
občané v Rájci-Jestřebí vč. místních částí Ka-
rolín a Holešín částkou 64 714 Kč. Rada města 
vyslovuje poděkování všem, kteří se podíleli 
na organizaci sbírky a všem občanům, kteří 
do ní přispěli.

Usnesení č. 7c
Rada města projednala podání pana Novot-
ného k přehodnocení stanoviska rady města 
ve věci odstranění věcí narušujících vzhled 
města na veřejném prostranství. Rada města 
trvá na svém stanovisku ze dne 05. 12. 2011. 
Termín odstranění z důvodu nepříznivého po-
časí rada města rozhodla prodloužit do 31. 03. 
2012 s tím, že tento termín je konečný. Následně 
bude tato záležitost řešena dle platných práv-
ních předpisů.

Usnesení č. 7d
Rada města projednala nabídku fi rmy Konzulta 
na zpoplatněnou účast v systému EMOFF – 
Komunikační, monitorovací a varovný systém 
Jihomoravského kraje. Rada města rozhodla, 
že město Rájec-Jestřebí zůstane v systému 
zapojeno a nabídku fi rmy Konzulta za měsíční 
paušální poplatek 250 Kč akceptuje.

Romana Synakieviczová v. r.   Miloslav Navrátil v. r.
 místostarostka  člen rady



Obřadní síň města dne 10.2.2012 

KONCERT KRUHU PŘÁTEL HUDBY

SMETANOVO TRIO

Jitka Čechová – klavír

Jana Vonášková - Nováková – housle

Jan Páleníček – violoncello
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Snímek z bruslení za Sokolovnou
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